

**လောကကို ထွန်းလင်းတောက်ပ**  
အချင်းချင်း ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားခြင်းသည် မကောင်း။ ရန်ပြု တတ်သူတို့အလယ်တွင် ရန်မပြုဘဲနေခြင်းသည် လည်းကောင်း၊ ကိလေသာအနှိပ်စက်ခံရသူတို့အလယ် ဌွ ကိလေသာ အနှိပ်အစက်မခံရဘဲနေခြင်းသည် လည်းကောင်း၊ ကာမဂုဏ်ကို ကြောင့်ကြစိုက်ကုန်သော သူတို့အလယ်၌ ကြောင့်ကြမစိုက်ကုန်ဘဲနေခြင်းသည် လည်းကောင်း ချမ်းသာ၏။  
လောကဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၇၃)

## နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများ အပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်း များဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

## ပြေလကုန်အတွင်း တစ်နိုင်ငံလုံးကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ်ထိုးနှံပြီးစီးမှု ရှာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးရန် လျာထားဆောင်ရွက် နိုင်ငံတိုးတက်ရေးအတွက် ပညာရေးကို ပထမဦးစားပေးဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အစည်းအဝေး (၃/၂၀၂၂)တွင် အမှာစကား ပြောကြားစဉ်။

နေပြည်တော် မတ် ၂၉  
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအစည်းအဝေး (၃/၂၀၂၂)ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။  
အစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း၊ ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ ဖြစ်ကြသည့် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦး၊ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်း၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးမိုးမြင့်ထွန်း၊ မန်းငြိမ်းမောင်၊ ဦးသိန်းညွန့်၊ ဦးခင်မောင်ဆွေ၊ ဒေါ်အေးနုစိန်၊ Jeng Phang နော်တောင်၊ ဦးမောင်ဟာ၊ ဦးစိုင်းလုံးဆိုင်၊ စောဒန်နီယယ်၊ ဒေါက်တာဗညားအောင်မိုး၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိုးထွဋ်၊ ဦးရွှေကြိမ်းနှင့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့်၊ အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးအောင်လင်းဒွေး၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရဲဝင်းဦးတို့ တက်ရောက်ကြသည်။  
ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့

### ယနေ့ မတ် ၈ ရာ

Online e-Visa လျှောက်ထားမှုများအား ပြန်လည်ခွင့်ပြုဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာ



ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်းဝင် ပျူမြို့ဟောင်းသုံးမြို့ (ဟန်လင်း၊ ဗိဿနိုး၊ သရေခေတ္တရာ)

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် ၂၅၄ ဦးတွေ့ရှိ၊ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ ၁ ဒသမ ၈၉ ရာခိုင်နှုန်းရှိ



### အမျိုးသားနိုင်ငံရေးတာဝန် ဦးလည်မသုန် ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်

မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုနှင့် လွတ်လပ်ရေးရပြီးကာလများတွင် တပ်မတော်သည် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတာဝန်အပြင် မြန်မာ့နိုင်ငံရေးသမိုင်းတွင် ဖြစ်ပေါ်လာသော တိုင်းပြည်လိုအပ်ချက်ကို အမျိုးသားနိုင်ငံရေး တာဝန်အဖြစ်ခံယူပြီး ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာ့နိုင်ငံရေးနှင့်ပတ်သက်၍ “ခြိမ်းခြောက်အကျပ်ကိုင်မှုရှိတဲ့ အခြေအနေမျိုးဟာ တရားမျှတတဲ့ ရွေးကောက်ပွဲမဖြစ်နိုင်ဘူး။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတမှု ရှိတဲ့ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီရွေးကောက်ပွဲဟာ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိပြီး လက်နက်ကိုင် အနိုင်ကျင့်ခြင်းခြောက်မိုက်မှုများနဲ့ ကင်းစင်ဖို့အရေးကြီးတယ်” ဟု နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က (၇၇)နှစ် မြောက် တပ်မတော်နေ့စစ်ရေးပြအခမ်းအနားတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နိုဝင်ဘာလတွင် ကျင်းပခဲ့သည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲစာရင်းမှားယွင်းမှုများအား ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်ကို မြင်တွေ့ကြားသိရပြီးဖြစ်သည်။ အဆိုပါကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ တပ်မတော်မှ ဖြေရှင်းပေးပါရန် အကြိမ်ကြိမ်တောင်းဆိုခဲ့သော်လည်း ဖြေရှင်းပေးခြင်းမရှိခဲ့သည့်အပြင် တတိယအကြိမ် လွှတ်တော်ခေါ်ယူ၍ နိုင်ငံတော်၏ အာဏာအရပ်ရပ်ကို မသမာသည့်နည်းလမ်းဖြင့် အဓမ္မရယူရန် ကြံစည်ကြိုးပမ်းခဲ့ကြသည်။ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတော်ကို အရေးပေါ်အခြေအနေကြေညာပြီး ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဖွဲ့စည်းကာ နိုင်ငံတော်၏တာဝန်ကို ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ ခေတ္တတာဝန်ယူ ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

နိုင်ငံတော်၏တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ရာတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီကိုဖွဲ့စည်းပြီး ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်(၅)ရပ်၊ ဦးတည်ချက်(၉)ရပ်ချမှတ်၍ နိုင်ငံတော်ကို တည်ငြိမ်အေးချမ်းပြီး ကဏ္ဍပေါင်းစုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ၌ အဖျက်အမှောင့်အနှောင့်အယှက်များသည် အဓိကကျသော ဟန့်တားမှုဖြစ်နေသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးပြီး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ တရားဥပဒေစိုးမိုးပြီး တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှသာ လူမှုဘဝတိုးတက်မြင့်မားစေပြီး ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အလေးထားဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတော်တွင် အဖျက်အမှောင့်အနှောင့်အယှက်များ မည်မျှပင်ရှိသည်ဖြစ်စေ တပ်မတော်အနေဖြင့် သမိုင်းအစဉ်အဆက် ကောင်းမြတ်သောအစဉ်အလာများနှင့် တိုင်းပြည်ရန်စွယ်အန္တရာယ်များကို ကာကွယ်တိုက်ဖျက်နိုင်သော အတွေ့အကြုံများအရ လုံးဝတည်ငြိမ်အေးချမ်းလာအောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။ တစ်ချိန်တည်းတွင် ရည်မှန်းထားသော အမျိုးသားရေးလုပ်ငန်းစဉ် (၂)ရပ်ဖြစ်သည့် တိုင်းပြည်သာယာပြောရေးနှင့် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေး၊ နိုင်ငံရေးလုပ်ငန်းစဉ် (၂) ရပ်ဖြစ်သည့် စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့်ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ခြင်းအပါအဝင် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးလုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်အောင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။

မျက်မှောက်ကာလတွင် နိုင်ငံတော်က ရည်မှန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော အမျိုးသားရေးလုပ်ငန်းစဉ် (၂)ရပ်နှင့် နိုင်ငံရေးလုပ်ငန်းစဉ် (၂)ရပ်ကို ကြည့်မည်ဆိုလျှင် နိုင်ငံတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအကျိုးစီးပွားကို ဦးတည်ဆောင်ရွက်နေသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ တပ်မတော်အနေဖြင့် ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းရေးကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာ၌ ပြည်ပမှ သွေးထိုးလှုံ့ဆော်နှောင့်ယှက်မှုများ၊ စိတ်ဝမ်းကွဲပြားအောင် ဆောင်ရွက်မှုများကြောင့် ပဋိပက္ခများ၊ အနှောင့်အယှက်များ များစွာရှိနေသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ သို့သော် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ဆောင်ရွက်ချက်များသည် နိုင်ငံတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအကျိုးစီးပွားနှင့် လိုအပ်ချက်များကို မှန်ကန်စွာဆောင်ရွက်နေသောကြောင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် အတူ ပူးပေါင်းလက်တွဲ၍ ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ တပ်မတော်သည် နိုင်ငံရေးတွင် ဝင်ရောက်ဆောင်ရွက်နေခြင်းမဟုတ်ဘဲ နိုင်ငံတော်၏ အရေးဖြစ်သည့် တိုင်းပြည်တည်ဆောက်ရေး (Nation Building) ကို ပံ့ပိုးပေးနေခြင်းဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအကျိုးစီးပွားအတွက် အမျိုးသားနိုင်ငံရေးတာဝန်များကို ဦးလည်မသုန် ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်နေပါကြောင်း။

### ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး အာဆီယံလူငယ်များ၏ တင်ပြဖော်ထုတ်ခြင်းအစီအစဉ်တွင် လူငယ်များ ပါဝင်လျှောက်ထားနိုင်

နေပြည်တော် မတ် ၂၉  
ဥရောပသမဂ္ဂ (European Union)၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် Biodiversity Conservation and Management of Protected Area in ASEAN (BCAMP) နှင့် ASEAN Center for Biodiversity(ACB)တို့က ကြီးပွားကျင်းပသည့် ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ အာဆီယံလူငယ်များ၏ တင်ပြဖော်ထုတ်ခြင်းအစီအစဉ် (Young ASEAN 5 storytellers Programme) အား ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇွန်လမှ ဒီဇင်ဘာလအထိ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။ အစီအစဉ်တွင် ပါဝင်လိုသောလူငယ်ပညာရှင်များအနေဖြင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် မတ် ၃၁ ရက် နောက်ဆုံးထား၍ Online Application Channel <https://aypb.aseanbiodiversity.org/yas> မှတစ်ဆင့် လျှောက်ထားနိုင်ပြီး ပါဝင်လိုသူများသည် အသက် ၁၈ နှစ်မှ အသက် ၃၅ နှစ်ကြား အာဆီယံနိုင်ငံသား ဖြစ်ရမည်။ ထို့ပြင် သက်ဆိုင်ရာဒေသဘာသာစကားနှင့် အင်္ဂလိပ်ဘာသာစကားတို့ကို ကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်စွာ ပြောဆိုရေးသားနိုင်၍ အစီအစဉ်အားလုံးတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်သူ (လူကိုယ်တိုင်ပါဝင်ခြင်း/ Online မှတစ်ဆင့် ပါဝင်ခြင်း) ဖြစ်ရမည်။

အစီအစဉ်တွင် အာဆီယံနိုင်ငံများမှ လူငယ်နှစ်ဦးစီအား ရွေးချယ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ရွေးချယ်ခံရသည့် လူငယ်များသည် မိမိတို့နိုင်ငံအတွင်းရှိ အာဆီယံအမွေအနှစ်ဥယျာဉ် (ASEAN Heritage Park-AHP) များ၌ တီရစ္ဆာန်မျိုးစိတ်များ၊ အပင်မျိုးစိတ်များ၊ သဘာဝအမွေအနှစ်များကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ပေးနေပုံကို ဓာတ်ပုံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ဗီဒီယိုဖြင့်ဖြစ်စေ၊ စာဖြင့်ဖြစ်စေ၊ အနုပညာလက်ရာ ဖန်တီးမှုတစ်ခုခု (ပန်းချီ/လက်မှုပညာ) ဖြင့်ဖြစ်စေ၊ အခြားဖန်တီးမှုတစ်ခုခု (ဥပမာ-ပုံရိပ်ယောင် နည်းပညာ/ ကာတွန်းအချက်အလက်များဖြင့် တင်ပြခြင်း) ဖြင့်ဖြစ်စေ အာဆီယံပြည်သူလူထုထံသို့ သတင်းမီဒီယာများမှတစ်ဆင့် ပြန်လည်မျှဝေပေးရမည်ဖြစ်သည်။ ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ အာဆီယံလူငယ်များ၏ တင်ပြဖော်ထုတ်ခြင်း အစီအစဉ်တွင် ပါဝင်လိုသူများအနေဖြင့် အစီအစဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ သိရှိလိုသည်များကို <https://aypb.aseanbiodiversity.org/yas> တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပြီး အသေးစိတ် မေးမြန်းလိုပါက လူငယ်ရေးရာဦးစီးဌာန ဖုန်း ၀၉-၄၃၃၉၄၂၂ ထံသို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

### ဝါးခယ်မမြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစုက စပါးဝယ်ယူရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

ဝါးခယ်မ မတ် ၂၉  
ကျေးလက်နေထောင်သူများ၏စီးပွားရေးကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူ ဖြစ်စေရန်နှင့် မိုးစပါးများရောင်းချရာတွင် အခက်အခဲမရှိစေဘဲ သင့်တော်မျှတသည့် ဈေးနှုန်းများ ရရှိစေရန်အတွက် သမဝါယမကဏ္ဍက စပါးဝယ်ယူရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဝါးခယ်မမြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစုက မိုးစပါးဧည့်မထစပါးတင်း ၅၀၀၀ ဝယ်ယူထားရှိပြီး နွေစပါးသီးထပ်၊ မနောသုခနှင့် ရက် ၉၀ စပါးများကိုလည်း ဆက်လက်ဝယ်ယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

#### ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၂၉ - ၃-၂၀၂၂)

ကုမ္ပဏီ	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာ စောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)	FPB	၁၈.၅၀၀	၁၈.၅၀၀	၀	၀
အမည်					TMH	၂,၆၀၀	၂,၆၀၀	၁၅	၃၉,၀၀၀
FMI	၇,၉၀၀	၇,၈၀၀	၂၁၆	၁,၆၈၆,၄၀၀	EFR	၂,၆၅၀	၂,၆၅၀	၁၀	၂၆,၅၀၀
MTSH	၂,၇၅၀	၂,၈၀၀	၁,၀၈၈	၂,၉၉၅,၂၅၀	AMATA	၄,၁၀၀	၄,၈၀၀	၂၄၅	၁,၀၃၂,၇၀၀
MCB	၇,၇၀၀	၇,၇၀၀	၀	၀	ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။				

#### နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

နေပြည်တော် မတ် ၂၉

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း	မြန်မာငွေကျပ်	(ဆ) ဩစတြေးလျ တစ်ဒေါ်လာ = ၁၃၃၀.၃
(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ = ၁၇၇၈.၀	(ဇ) စင်ကာပူ တစ်ဒေါ်လာ = ၁၃၀၅.၅
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို = ၁၉၅၂.၁	(ဈ) ဂျပန် တစ်ရာယန်း = ၁၄၃၇.၁
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ် = ၂၇၉.၀၃	(ည) တောင်ကိုရီးယား တစ်ရာဝမ် = ၁၄၅.၇၂
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ် = ၅၂.၇၂၀	
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ် = ၄၂၁.၅၈	ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ ရယူသည်။
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး = ၂၃.၃၅၇	

● ရေဖုံးမှ ကျန်းမာရေးနှင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောကြားရာတွင် မိမိတို့နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ် ၁၉ ရောဂါ ပထမလှိုင်းမှာ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ် ၂၃ ရက်မှ စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဩဂုတ် ၁၅ ရက်အထိ ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း၊ ပထမလှိုင်းအတွင်း အများဆုံးတွေ့ရှိမှုမှာ ၂၃ ဦး ဖြစ်ကြောင်း၊ ပိုးအများဆုံး တွေ့ရှိရာရပ်ကွက်အနေဖြင့် ဧပြီ ၂ ရက်တွင် ၆၂ ဦးကို စစ်ဆေးစဉ် လေးဦး တွေ့ရှိခဲ့ပြီး ၆ ဒဿမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း၊ ဒုတိယ လှိုင်းအနေဖြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဩဂုတ် ၁၆ ရက်မှ စတင်ခဲ့ပြီး ၂၀၂၁ ခုနှစ် မေ ၂၆ ရက်အထိဖြစ်ပွားခဲ့ ကြောင်း၊ ပိုးတွေ့မှုအများဆုံးအနေဖြင့် အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်တွင် ၂၁၅၈ ဦးတွေ့ရှိခဲ့ပြီး ရာခိုင်နှုန်းအားဖြင့် အောက်တိုဘာ ၁ ရက်တွင် ပိုးတွေ့သူ ၁၈ ဒဿမ ၉ ရာခိုင်နှုန်းရှိခဲ့ကြောင်း၊ တတိယလှိုင်းဖြစ်ပွားမှု အနေဖြင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ် မေ ၂၇ ရက်မှစတင်ခဲ့ပြီး ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်အထိဖြစ်ကြောင်း၊ ပိုးတွေ့မှု အများဆုံးအနေဖြင့် ဇူလိုင် ၁၄ ရက်တွင် ၇၀၈၃ ဦး တွေ့ရှိခဲ့ပြီး ပိုးတွေ့မှုရာခိုင်နှုန်း အများဆုံးအနေဖြင့် ဇူလိုင် ၂၃ ရက်တွင် ၄၀ ဒဿမ ၈ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ခဲ့ပြီး

○ မိမိတို့အနေဖြင့် စာသင်ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇွန် ၁ ရက်တွင် စတင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ဩဂုတ် ၈ ရက်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ တတိယ လှိုင်းဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ပြန်လည်ပိတ်ထားခဲ့ရကာ နိုဝင်ဘာ ၁ ရက် တွင် စာသင်ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်၍ ပညာသင်ကြားခဲ့ရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ငါးသန်း သုံးသိန်းကျော် ကျောင်းအပ်နှံခဲ့ပြီး လေးသန်း တစ်သိန်းခြောက်သောင်းကျော် တက်ရောက်ပညာ သင်ကြားခဲ့သဖြင့် ၇၈ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ကျောင်းတက်ရောက်ခဲ့

○ မြို့ပေါ်လူတွေ ပညာတတ်ရာခိုင်နှုန်းက ၇၈/၈၀ ရာခိုင်နှုန်းလောက် ရှိတယ်။ ကျေးလက်က ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းလောက်ပဲရှိတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံ ပညာရေးနဲ့ပတ်သက်ရင် မပြင်လို့မရဘူး။ အားမပေးလို့မရဘူး။

များအပြည့်အဝထိုးနှံနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် ကြရန် တိုက်တွန်းလိုကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် ဧပြီ လကုန်အတွင်း တစ်နိုင်ငံလုံး ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ် ထိုးနှံပြီးစီးမှု ရာခိုင်နှုန်းပြည့်ပြီးစီးရန် လျာထားဆောင် ရွက်လျက်ရှိပြီး ကာကွယ်ဆေးများလည်း အလုံ အလောက် ရရှိပြီးဖြစ်ကြောင်း။

၇၈ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ကျောင်းတက်ရောက်ခဲ့ ပညာရေးကိစ္စများနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောကြားရာ တွင် မိမိတို့ နိုင်ငံတော်တာဝန် စတင်ထမ်းဆောင် ချိန်၌ စာသင်ကျောင်းများကို ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုနှင့် နိုင်ငံရေးအခြေအနေများကြောင့် ဖွင့်လှစ်နိုင်မှုမရှိခဲ့ကြောင်း၊ ၁၉၈၈ ခုနှစ် အရေးအခင်း ကာလတွင်လည်း စာသင်ကျောင်းများကို သုံးနှစ်ခန့် ပိတ်ထားခဲ့ရမှုကြောင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အသက်အရွယ်ကြီးရင့်ခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သကဲ့သို့ မိဘများအနေဖြင့် ငွေကုန်ကြေးကျပိုမိုများပြားမှု ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး ပညာရေးတစ်ပိုင်းတစ်စဖြင့် ရပ်တန့် ခဲ့သူများရှိကာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ ပညာသင်ကြားရေးအတွက် များစွာထိခိုက်နစ်နာခဲ့ရ ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့အနေဖြင့် စာသင်ကျောင်း များ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် ခဲ့ရာ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇွန် ၁ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ် ခဲ့ပြီး ဩဂုတ် ၈ ရက်တွင် ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ တတိယလှိုင်းဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ပြန်လည်ပိတ်ထား ခဲ့ရကာ နိုဝင်ဘာ ၁ ရက်တွင် စာသင်ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်၍ ပညာသင်ကြားခဲ့ရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ငါးသန်း သုံးသိန်းကျော် ကျောင်းအပ်နှံ ခဲ့ပြီး လေးသန်း တစ်သိန်း ခြောက်သောင်းကျော် တက်ရောက်ပညာသင်ကြားခဲ့သဖြင့် ၇၈ ရာခိုင်နှုန်း ကျော် ကျောင်းတက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း။

နိုင်ငံတိုးတက်ရေးအတွက် ပညာရေးသည်

အရေးကြီးသဖြင့် ပညာရေးကို ပထမဦးစားပေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ကိုဗစ်ရောဂါဖြစ်ပွားမှု ကာလအတွင်း မိမိတို့၏ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများ အပါအဝင် နိုင်ငံတကာတွင်လည်း စာသင်ကျောင်း များ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခြင်းများရှိသကဲ့သို့ ခရီးသွား လာခွင့်များ ပြန်လည်ခွင့်ပြုပေးခြင်းများရှိကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် စာသင်ကျောင်းများကို နိုဝင်ဘာလတွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး မတ်လကုန် အတွင်း စာမေးပွဲဖြေဆိုရန်အတွက် စီမံဆောင်ရွက် ခဲ့ကြောင်း။

ပညာရေးတော်တော်အားနည်းနေ ယင်းနောက် ပညာရေးမူဝါဒနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောကြားရာတွင် “ကျွန်တော်တို့ တိုင်းပြည်မှာ ပညာရေး တော်တော်အားနည်းနေတာရှိတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ ပညာသင်နှစ်မှာ ကျောင်းသားအားလုံး ကိုးသန်းကျော်မှာ ငါးသန်းကျော်ပဲလာပြီး စာရင်းပေး တယ်။ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းလောက်ပဲရှိတယ်။ လေးသန်း လောက်က ကျောင်းလာမတက်ဘူး။ ငါးသန်းကျော် လောက်မှာလည်း ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းနီးပါးလောက်က ကျောင်းမတက်ဘူး။ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းလောက်ပဲ ကျောင်းလာတက်တယ်။ အဲဒီတော့ ပညာရေး က ကျွန်တော်တို့အတွက် တော်တော်အန္တရာယ် ကြီးမားတာကို သွားတွေ့ပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ကြားဖြတ်သန်းခေါင်စာရင်းအရ ၂၅ နှစ်အထက် လူဦးရေရဲ့ ၂၅ ဒဿမ ၁၆၉ သန်းမှာ အလယ်တန်း ထိပဲ ရှိတဲ့လူက ၁၈ ဒဿမ ၂၆၃ သန်းရှိပါတယ်။ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းလောက်ဖြစ်နေတာ။ အလယ်တန်း အဆင့်ပဲရှိတာ။ တက္ကသိုလ်သို့ရောက် နှစ်သန်းကျော်ပဲ ရှိတယ်။ အခြားက ဘွဲ့၊ ဒီပလိုမာရတဲ့သူက ငါးသိန်း ကျော်ရှိတယ်။ THS နဲ့ TVED အသက်မွေးဝမ်း ကျောင်းနဲ့ပတ်သက်ပြီး ပြီးတဲ့လူက ကိုးသောင်း၊ တစ်သိန်းနီးပါးလောက်ရှိတယ်။ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံရဲ့ ပကတိအခြေအနေပါ။ အဲဒီလူတွေ တော်တော် များများကလည်း ပြည်နယ်တွေမှာ နေသူတွေ ဖြစ်တာ ပိုများတာကို တွေ့ရပါတယ်။ မြို့ပေါ်လူတွေ ပညာတတ်ရာခိုင်နှုန်းက ၇၈/၈၀ ရာခိုင်နှုန်းလောက် ရှိတယ်။ ကျေးလက်က ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းလောက်ပဲ ရှိတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံ ပညာရေးနဲ့ ပတ်သက်ရင် မပြင်လို့မရဘူး။ အားမပေးလို့မရဘူး။ ဒါကကျွန်တော်တို့ သန္နိဋ္ဌာန်ချပြီး ဆောင်ရွက်မှမရဘူး။ အနာဂတ်နိုင်ငံတော်မှာ ကျွန်တော်တို့ သွားချင်တဲ့ ဒီမိုကရေစီဟာ ပညာတတ်တွေ ပေါကြွယ်ဝမှသာ ဒီမိုကရေစီဆိုတာလည်း အဓိပ္ပာယ်ရှိမှာ။ တိုင်းပြည် တိုးတက်ဖို့ဆိုတာကလည်း ပညာတတ်တွေရှိမှပဲ စိတ်ချရလို့မရဘူး။ ဒါကြောင့် ပညာရေးဟာ တိုင်းပြည်တိုးတက်ရေးအတွက်ရော၊ ဒီမိုကရေစီ အရေးအတွက်ရော တိုင်းပြည်အတွက် အဓိက

ကျတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ပညာရေးမူဝါဒဟာ မဖြစ်မနေချမှတ်ပြီး ဆောင်ရွက်ဖို့လိုတယ်ဆိုတာကို သွားတွေ့ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ပြီးခဲ့တဲ့ အစည်းအဝေး တွေမှာလည်း အကြမ်းဖျင်းအားဖြင့် ကျွန်တော် ပြောခဲ့ပါတယ်။ KG+9 ပညာရေးစနစ်က(၅-၄-၃) မူလတန်းက ၅ နှစ်၊ အလယ်တန်းက ၄ နှစ်၊ အထက် တန်းက ၃ နှစ်၊ ၁၂ နှစ်နဲ့ သွားတာ။ ကျွန်တော်တို့က Vocational Training ကို သွားမယ်ဆိုရင် အနည်းဆုံး အလယ်တန်းအောင်ပြီးမှ သွားလို့ရမယ်ဆိုပြီးတော့ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနတွေနဲ့ ဆွေးနွေးတဲ့အခါမှာ တွေ့ပါတယ်။ THS ပဲသွားမလား၊ ဒါမှမဟုတ်လို့ရင် Vocational ပဲသွားမလား၊ စိုက်ပျိုးရေးပဲ သွားမလား၊ သွားမယ်ဆိုရင် အနည်းဆုံးတော့ အလယ်တန်း အဆင့်ပြီးမှ နည်းပညာအဆင့်ကို သွားလို့ရတယ် ဆိုတာဖြစ်တယ်။ ဒါကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံမှာ အခြေခံ အားဖြင့် နိုင်ငံသားအားလုံးသည် အလယ်တန်းအဆင့် ပြီးပြီးသား ဖြစ်ဖို့တော့လိုတယ်လို့ ယူဆရပါတယ်။ ကျွန်တော်အနေနဲ့ ဆုံးဖြတ်ပြီး KG+9 ကို ပညာရေး အတွက် ကျွန်တော်တို့အစိုးရ တာဝန်ယူတဲ့အချိန် မှာ ဆောင်ရွက်ခဲ့တာရှိတယ်။ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်တွေမှာ အထူးသဖြင့် ပြည်နယ်ကတော့ ဦးစားပေးတစ်ဖြစ်ပါတယ်။ တိုင်းဒေသကြီးတွေက တော့ အစွန်အဖျားကျတဲ့ ကျေးလက်ဒေသတွေ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါတွေကိုလည်း ကျွန်တော်တို့က မဖြစ် မနေ ပညာရေးမြှင့်တင်မှုတွေကို လုပ်ရမှာဖြစ်ပါ တယ်။ ဒါကြောင့် ပညာရေးကို ဒီနှစ်မှာလည်း ငွေကုန် ကြေးကျခံပြီး လုပ်ပေးဖို့ ဆောင်ရွက်နေတာရှိပါ တယ်။ တစ်ဖက်ကလည်း ငွေကုန်ကြေးကျခံပြီး လုပ်ပေးနေသလို တစ်ဖက်က ပညာရေးကို တာဝန် ထမ်းဆောင်နေသူတွေက လုပ်ချင်ကိုင်ချင်စိတ် ရှိအောင် လုပ်ဖို့လိုတယ်။ ဆရာ ဆရာမတွေ သင်နိုင် ဖို့၊ ကြားနိုင်ဖို့ လုပ်ဖို့လိုတယ်။ နံပါတ်(၁)အချက်က သူတို့အတွက် အာမခံချက်ရှိဖို့၊ ဒီလိုသွားရမှာ ဖြစ်တယ်။ ဒါကြောင့် ပညာရေးမှာလည်း ကျွန်တော် အဆင့်ဆင့်ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုတွေ အခွင့်အရေးတစ်ခု ကျွန်တော်ဆောင်ရွက်ပေးနေပါတယ်။ သူတို့ကို ကျွန်တော်တို့ လိုအပ်တဲ့ Facilities ပေးဖို့လိုမယ်လို့ ကျွန်တော်ယူဆပါတယ်။ ဒါလည်း ကောင်စီဝင်များ တိုင်ပင်ဆွေးနွေးပေးစေလိုပါတယ်။ ဘယ်လို ပေးသင့်တယ်၊ ဘယ်လိုပေးရင် သင့်တော်မလဲဆိုတာ ကို မူဝါဒချမှတ်ဖို့၊ ဒါကတော့ပညာရေးအပိုင်း တာဝန် ယူတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်တွေ ကျောင်းသားများနဲ့ပတ်သက်ရင် ကျွန်တော်က KG+9 ကို အဓိကထားပြီး ဆောင်ရွက် ပါတယ်။ ဒါနဲ့ပတ်သက်ပြီး ကောင်စီဝင်များလည်း ဘယ်လိုသဘောထားရှိလဲ သိချင်ပါတယ်” ဟု ပြောကြားသည်။

ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ် ထို့နောက် အဆင့်မြင့်ပညာသင်ကြားမှုနှင့် ပတ်သက်၍ တက္ကသိုလ်တွင် တက်ရောက်ပညာ သင်ကြားရာတွင် Day သင်တန်းနှင့် အဝေးသင် သင်တန်း ဟူ၍ နှစ်မျိုးရှိကြောင်း၊ တက္ကသိုလ် ပညာရပ်သည် အတန်းပညာတစ်ခုတည်းကိုသာမက လူမှုဆက်ဆံရေးအတွက်ပါ အတွေ့အကြုံရရှိစေရန် သင်ကြားလေ့ကျင့်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့ ဘဝရပ်တည်မှုတွင် အသုံးချနိုင်ရန်အတွက် သင်ကြား လေ့ကျင့်ပေးခြင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီအတွက် အထောက်အကူပြုစေရန် စီးပွားရေးပညာရပ်များ နှင့် ဥပဒေပညာရပ်များ ထည့်သွင်းသင်ကြားပေး ခြင်းသည် စီးပွားရေးအမြင်ရှိရန်နှင့် ဥပဒေအမြင် ရှိရန်အတွက် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဆေးတက္ကသိုလ်များနှင့် နည်းပညာတက္ကသိုလ်များ တွင် သင်ကြားပေးခဲ့မှုနှင့် ပတ်သက်၍လည်း ဆေးတက္ကသိုလ်အသီးသီးသို့ တက်ရောက်ခဲ့သူများ သည် မိမိတို့နိုင်ငံရှိ ဆေးရုံများအတွက် လိုအပ်သည့် ပမာဏထက် များပြားလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရ ကြောင်း၊ သို့သော် အဆိုပါကျန်းမာရေးဝန်ထမ်း အများစုသည် စာမျက်နှာ ၄ သို့ ☹

- ပညာရေးကို ဒီနှစ်မှာလည်း ငွေကုန်ကြေးကျခံပြီး လုပ်ပေးဖို့ ဆောင်ရွက်နေတာရှိပါတယ်။ တစ်ဖက်ကလည်း ငွေကုန်ကြေးကျ ခံပြီး လုပ်ပေးနေသလို တစ်ဖက်က ပညာရေးကို တာဝန်ထမ်းဆောင် နေသူတွေက လုပ်ချင်ကိုင်ချင်စိတ်ရှိအောင် လုပ်ဖို့လိုတယ်။ ဆရာ ဆရာမတွေ သင်နိုင်ဖို့၊ ကြားနိုင်ဖို့ လုပ်ဖို့လို
- ဒီမိုကရေစီအတွက် အထောက်အကူပြုစေရန် စီးပွားရေးပညာရပ် များနှင့် ဥပဒေပညာရပ်များ ထည့်သွင်းသင်ကြားပေးခြင်းသည် စီးပွားရေးအမြင်ရှိရန်နှင့် ဥပဒေအမြင်ရှိရန်အတွက် ဆောင်ရွက် ပေးခြင်းဖြစ်



**■ စာမျက်နှာ ၄ မှ**  
 ကုန်းတွင်းပိုင်းဒေသများတွင် ရေနံနှင့် သဘာဝ ဓာတ်ငွေ့ ရှာဖွေတူးဖော်ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရေး၊ ပညာရေးနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ နေထိုင်မှု အဆင်ပြေစေရန် နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် စီစဉ်ပေးရေး၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအလိုက် အသေစား ရေးအားလျှော့စစ်စီမံကိန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရေး၊ တိုင်းရင်းဆေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးအတွက် ညီလာခံများနှင့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပပေးရေး၊ ဆေးရုံ ဆေးခန်းများတွင် အင်္ဂါရပ် နှင့်အညီဖြစ်စေရေးနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ အပါအဝင် လိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးရေး၊ ယနေ့နိုင်ငံတော်တွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော သတင်းအမှား၊ သတင်းအမှန်များကို ပြည်သူများနှင့် ကျောင်းသားလူငယ်များ ခွဲခြား သိရှိနိုင်ရေး ပညာပေးဟောပြောပွဲများ ဆောင်ရွက် ရေး၊ ချင်းပြည်နယ်တွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် “ဝ” ဥပဒေကို ပြုပြင်ဆင်ခြင်ထိန်း ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်မှ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရေး၊ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများအား ငွေကြေးကူညီ ထောက်ပံ့နေသူများကို ထိရောက်စွာအရေးယူ ဆောင်ရွက်ရေး၊ အပူစွမ်းအင်သုံးလျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်ယူသုံးစွဲနိုင်ရန် စီမံဆောင်ရွက်ရေး၊ နိုင်ငံခြား သားများ အမြဲနေထိုင်ခွင့်(PR) လျှောက်ထားသူများ

အား သတ်မှတ်ထားသည့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ နှင့်အညီ ခွင့်ပြုရေး၊ ပညာရေးမူဝါဒများချမှတ်ရာတွင် ပညာရှင်များ၊ ကျွမ်းကျင်သူများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူကိုယ်စားလှယ်များဖြင့် အဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းပြီး အားလုံးပါဝင်သည့် ညီလာခံတစ်ရပ်ကျင်းပရေး၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ် မြန်မာ့ရိုးရာ နှစ်သစ်ကူးအတာသင်္ကြန် ပွဲတော်ကို ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ စည်းကမ်းချက်များ၊ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အစီအမံများဖြင့် ကျင်းပသွားနိုင်ရေး တို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြကြ သည်။

**ပြည့်စုံစော့ဆွေးနွေး**

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် မျိုးကြီးစိုးဝင်းက နိုင်ငံခြားသားများ အမြဲနေထိုင်ခွင့် (PR) လျှောက်ထားသူများအား စနစ်တကျစစ် စော့ပြုရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဖြည့်စုံစော့ဆွေးနွေးသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် NGO၊ INGO စသည့် အသင်းအဖွဲ့ များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မိမိတို့အနေဖြင့် စနစ်တကျ သေချာစစ်ဆေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ပြစ်ဒဏ် လွတ်ငြိမ်းခွင့်နှင့်ပတ်သက်၍ စနစ်ပြောင်းချိန်တွင် ငြိမ်းချမ်းစွာပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန် ရည်ရွယ် ချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ သို့သော် လည်း အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍

ပြစ်ဒဏ်ကျခံနေရသူများအား ပြစ်ဒဏ်လျော့ပေါ့ ပေးသွားမည်မဟုတ်ကြောင်း၊ လက်ရှိဖြစ်ပေါ် နေသော အကြမ်းဖက်မှုများနှင့်ပတ်သက်၍ အချို့သော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများ ပါဝင်ပတ်သက်နေသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးကို ရှေးရှု၍ ချိန်ဆ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ မြေဆီလွှာ ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် စိုက်ပျိုးရေးကောင်းမွန်စေရန် အတွက် ဗေဒါအပါအဝင် BIO Fertilizer ထုတ်လုပ် နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေး လုပ်ငန်းသွင်းအားစုများဖြစ်သည့် ဓာတ်မြေဩဇာ ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် စက်ရုံများလည်ပတ်နိုင်ရန် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ကို ဦးစားပေးဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ကုန်းတွင်းစွမ်းအင် ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ဖိတ်ခေါ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ မြေအောက် အပူစွမ်းအင်သုံး လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်နိုင်ရေး အတွက် စနစ်တကျ လေ့လာသုံးသပ်လျက်ရှိကြောင်း၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ရေးတွင် မူအရပြန်လည် ပြည့်ဖြိုးမြဲ စွမ်းအင်များကိုသာ ဦးစားပေးသုံးစွဲ သွားမည်ဖြစ်ပြီး ကျောက်မီးသွေးကို မဖြစ်မနေ လိုအပ်သည့် အပူစွမ်းအင်ထုတ်လုပ်ရေးအတွက်သာ အသုံးပြုသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

**ကျင်းပပေးနိုင်မည်**

မိမိတို့၏ နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရေး ရည်မှန်း

သတင်းစဉ်

# ဒေသတွင်းအကြမ်းဖက်မှုနှင့် နိုင်ငံဖြတ်ကျော်မှုခင်းများကို နှိမ်နင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ စည်းလုံးညီညွတ်မှုနှင့် နီးကပ်စွာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတို့သည် ခိုင်မာသည့်ခွန်အားတစ်ရပ်ဖြစ်စေမည်

နေပြည်တော် မတ် ၂၉

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင် သည် ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီ ၂၅ မိနစ်တွင် သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ ကိုလိုနိုမြို့၌ Hybrid စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည့် (၁၈)ကြိမ်မြောက် ဘင်းမိစတက် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများအစည်းအဝေးသို့ နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြား ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်သည်။

အဆိုပါအစည်းအဝေးတွင် ဘင်းမိစတက်အလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံမှ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ဂါမနီ လပ်ကဲရ်မင်းနိ ပီးရစ် (H.E. Professor Gamini Lakshman Peiris) က အစည်းအဝေး သဘာပတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး အခြားဘင်းမိစတက်အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ များဖြစ်ကြသည့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်၊ ဘူတန်၊ အိန္ဒိယ၊ နီပေါနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံ တို့မှ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများနှင့် ဘင်းမိစတက်အတွင်းရေးမှူးချုပ်တို့ တက်ရောက်ကြသည်။

**မိန့်ခွန်းများ ပြောကြားကြ**

အစည်းအဝေး၌ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးက အဖွင့်အမှာ စကားပြောကြားခဲ့ပြီး တက်ရောက်လာကြသော ဘင်းမိစတက်နိုင်ငံခြား ရေးဝန်ကြီးများက မိန့်ခွန်းများ ပြောကြားကြသည်။

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင် က မိန့်ခွန်းပြောကြားရာတွင် ဘင်းမိစတက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု သည် ဒေသတွင်း စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ဘုံရည် မှန်းချက်အတွက် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား နက်ရှိုင်းစွာ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုနှစ် ဇွန် ၆ ရက်တွင် (၂၅)နှစ်ပြည့်ငွေရတုမှတ်တိုင် စိုက်ထူထားနိုင်ပြီဖြစ်သည်ကို ကျေနပ်ဖွယ်ရာ တွေ့မြင်ရကြောင်း၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု၊ ကပ်ရောဂါနှင့် လူဦးရေ တိုးတက်လာမှုတို့သည် ဒေသတွင်း စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေးအပေါ် သက်ရောက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်စေလျက်ရှိကြောင်း၊ ဘင်းမိစတက်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု မူဘောင်အောက်ရှိ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် စားနပ်ရိက္ခာ ဖူလုံရေးကဏ္ဍ၏ ဦးဆောင်နိုင်ငံဖြစ်သည့် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ဒေသ တွင်း၌ ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်ပြီး အာဟာရပြည့်ဝသည့် စားသောက် ကုန်များ တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရေး၊ ငါးလုပ်ငန်းနှင့် မွေးမြူရေးကဏ္ဍတို့၌ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုကို ပိုမိုမြှင့်တင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပဉ္စမအကြိမ်မြောက် ဘင်းမိစတက် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွင် အတည်ပြုမည့် “ဘင်းမိစတက် ပို့ဆောင် ဆက်သွယ်မှု မြှင့်တင်ရေးစီမံချက်”သည် ဒေသတွင်းပေါင်းစည်းနိုင်မှုကို ပိုမိုမြှင့်တင်ပေးနိုင်ရုံသာမက ဒေသတွင်း ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ကိုလည်း တိုးမြှင့်ပေးနိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ကြောင်း ပြောကြားသည်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်(၁၈)ကြိမ်မြောက် ဘင်းမိစတက် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများအစည်းအဝေးတွင် ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့် စနစ်ဖြင့် မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ်။

ဆက်လက်၍ ဒေသတွင်းအကြမ်းဖက်မှုနှင့် နိုင်ငံဖြတ်ကျော်မှု ခင်းများကို နှိမ်နင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ စည်းလုံး ညီညွတ်မှုနှင့် နီးကပ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတို့သည် ခိုင်မာသည့် ခွန်အားတစ်ရပ်ဖြစ်စေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဘင်းမိစတက်ဒေသသည် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ မကြာခဏကျရောက်လေ့ရှိကြောင်း၊ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်တုံ့ပြန်ရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေး ဆိုင်ရာ စွမ်းဆောင်ရည်များ တိုးတက်လာစေရေးအတွက် သင်တန်းများ နှင့် PANEX-21 ကဲ့သို့ ပူးပေါင်းလေ့ကျင့်ခန်းများ ဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိသည့် အိန္ဒိယနိုင်ငံကိုလည်း အထူးကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း၊ မတူ ကွဲပြားသော ဘာသာတရား၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ဓလေ့ထုံးစံများအပေါ် အပြန်အလှန် နားလည်မှုကို မြှင့်တင်ပေးရန်အတွက် ပြည်သူ့အချင်းချင်း ထိတွေ့ဆက်ဆံမှုကို တိုးမြှင့်ပေးရန် လိုအပ်ကြောင်းလည်း ပြောကြား သည်။

ထို့ပြင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ဘင်းမိစတက် ပဋိညာဉ် စာတမ်းတွင် ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် အချုပ်အခြာအာဏာ တန်းတူ ညီတူရှိမှု ပြည်တွင်းရေးကို ဝင်ရောက်မစွက်ဖက်မှု၊ ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူ

ယှဉ်တွဲနေထိုင်မှု၊ အပြန်အလှန်လေးစားမှုနှင့် တူညီဆန္ဒစသည့် အခြေခံမူများကို တိကျစွာ လိုက်နာကျင့်သုံးလျက် တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန် သန္နိဋ္ဌာန်ထားရှိမှုကို ထပ်လောင်း အတည်ပြုကြောင်း ထည့်သွင်းပြောကြားသည်။

**ဆွေးနွေး**

အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများက ပဉ္စမအကြိမ် မြောက်ဘင်းမိစတက် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွင် အတည်ပြု/လက်မှတ် ရေးထိုးမည့် စာရွက်စာတမ်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေအပေါ် ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး (၁၈)ကြိမ်မြောက်ဘင်းမိစတက် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးအစီရင်ခံစာကို အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ အားလုံး၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် အတည်ပြုနိုင်ခဲ့သည်။

ထို့နောက် သီရိလင်္ကာနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ဂါမနီ လပ်ကဲရ်မင်းနိပီးရစ်က ဘင်းမိစတက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌတာဝန်ကို ထိုင်းနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြား ရေးဝန်ကြီး မစ္စတာဒွန်ပရာမွတ်(ဒါ)ဝိနိုင်း (H.E. Mr. Don Pramudwinai) ထံသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

# သဘောထားကွဲလွဲမှုကို ဖြေရှင်းနိုင်မယ့် ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေး

သဘောထားကွဲလွဲမှုတွေကတစ်ဆင့် အခက်အခဲ ပြဿနာပေါင်းစုံ၊ အကျပ်အတည်းပေါင်းစုံနဲ့ ပဋိပက္ခမျိုးစုံအောက်မှာ ကျွန်တော်တို့တစ်တွေ အကောင်းဆုံးအနေအထားတစ်ခုရအောင် ဘယ်လို ရပ်တည်ရှင်သန်နေထိုင်ကြမလဲ။ ပဋိပက္ခတွေကြားမှာ နေတတ်ထိုင်တတ်ဖို့၊ နေနိုင်ထိုင်နိုင်ဖို့ဆိုတာ အင်မတန်အရေးကြီးပါတယ်။ ဒီလိုရပ်တည်နိုင်စွမ်းနဲ့ နေတတ်ထိုင်တတ်ပြီး ပဋိပက္ခတွေကို ဖြေရှင်းနိုင်ဖို့ဆိုတာ မိမိမှာ ကောင်းမွန်တဲ့ ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေး အရည်အသွေးတစ်ရပ်တော့ လိုအပ်ပါတယ်။ ဒါဆိုရင် မတူညီမှုတွေကြားမှာ ကွာဟချက်တွေ ကျဉ်းမြောင်းသွားအောင် မိမိရဲ့ ဘယ်လိုပင်ကိုအရည်အသွေးတွေရှိဖို့ လိုအပ်ပါသလဲ။ ဒီလိုအရည်အသွေးတွေရအောင် ဘယ်လိုတည်ဆောက်ယူကြရပါမလဲ။

အပြုသဘောပါဝင်ကြမှာသာ ..

ပဋိပက္ခဆိုတာ မိမိအကျိုးစီးပွား မိမိတည်ဆောက်ကြရင်းက တစ်ဖက်နဲ့တစ်ဖက် လွန်ဆွဲပြီး ဖြစ်လာကြတဲ့ ရန်ဘက်အသွင်သဘောဖြစ်ပြီး မတူညီတဲ့ အမြင်နှစ်ခုရဲ့ရလဒ်လည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဖြစ်နေတဲ့အခက်အခဲကို မဖြေရှင်းနိုင်ရင် ပြဿနာတစ်ခုအဖြစ် ရောက်ရှိသွားနိုင်သလို ပြဿနာကို မဖြေရှင်းပြန်နိုင်ရင်လည်း ပဋိပက္ခအသွင် ဦးတည်သွားတတ်ပါတယ်။ ပြဿနာရဲ့ အစဟာ အခက်အခဲဖြစ်သလို ပဋိပက္ခရဲ့ အရင်းအမြစ်တိုင်းဟာလည်း မဖြေရှင်းနိုင်တဲ့ပြဿနာက အစပြုတာပဲဖြစ်တဲ့အတွက် အဆင့်တိုင်းမှာ မှန်မှန်ကန်ကန်နဲ့ အဆုံးအဖြတ်ပေး ဖြေရှင်းနိုင်ဖို့ရာ အလွန်ကိုအရေးကြီးပါတယ်။

အိမ်မှာပဲဖြစ်ဖြစ်၊ လုပ်ငန်းခွင်မှာပဲဖြစ်ဖြစ်၊ နိုင်ငံတကာအနေနဲ့ပဲ ဖြစ်ဖြစ်ပေါ်လေ တစ်ဦးနဲ့ တစ်ဦး၊ တစ်ဖွဲ့နဲ့တစ်ဖွဲ့၊ တစ်နိုင်ငံနဲ့တစ်နိုင်ငံ သဘောထားချင်း မတိုက်ဆိုင်ကြဘူး။ အငြင်းအခုံဖြစ်ကြတယ်ဆိုရင် ပဋိပက္ခကိုဖြေရှင်းနိုင်တဲ့ စွမ်းရည်အစွမ်းအစဟာ အလွန်ကို အရေးပါလာပါတယ်။ ပြဿနာတစ်ရပ်မှာ ပါဝင်ပတ်သက်နေသူတိုင်းဟာ “တို့အချင်းချင်းဆက်ဆံရေးကို မပြတ်စေရဘူး၊ ဆက်ဆံရေးဟာ ခိုင်မာနေရမယ်၊ အားကောင်းနေရမယ်၊ တို့ရဲ့ကောင်းမွန်တဲ့ ဆက်ဆံရေးကြောင့် တို့ရဲ့လူ့အဖွဲ့အစည်းကြီး သာယာလှပလာရမယ်”လို့ ခံယူထားကြမယ်ဆိုရင် ဒီလိုခံယူချက်နဲ့အတူ ရလဒ်ကောင်း ထွက်ပေါ်ဖို့အတွက် သက်ဆိုင်သူအားလုံးက အပြုသဘောပါဝင်ပြီး အောင်အောင်မြင်မြင် ဖြေရှင်းနိုင်ကြတယ်ဆိုရင် “ဖြေရှင်းလို့မရနိုင်တဲ့ ဘယ်လိုပြဿနာမျိုးမှ

မရှိနိုင်ဘူး” ဆိုတဲ့ ယုံကြည်ချက်မျိုး ပိုင်ဆိုင်နေလို့သာလျှင် ဖြစ်နိုင်ပါတယ်။

ထပ်တူမကျတဲ့ကွာဟချက်တွေအပေါ်

သဘောထားကွဲလွဲတာတို့၊ နားလည်မှုလွဲတာတို့ စတာတွေဟာ နိစ္စဓူဝ နေ့စဉ် ပြောဆိုဆက်ဆံရေးမှာ တွေ့ကြုံရတတ်တဲ့ အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုမျှသာဖြစ်ပါတယ်။ တစ်ဦးတည်းနေရင်တောင် ကိုယ့်ပြဿနာနဲ့ကိုယ် ရှိနေသေးတာ၊ နှစ်ဦးလောက်ပါလာပြီဆိုရင် ကို သဘောထားမမျှတာ၊ အမြင်မတူတာဆိုတာ ရှိလာတတ်တာ လူ့သဘာဝပါပဲ။ အခြေအနေအားလုံးလိုလိုမှာ အမြဲတမ်း သူ့အမြင်၊ ကိုယ့်အမြင် တစ်ထပ်တည်းကျဖို့

အောင် အသေးအဖွဲ့လေးပဲ ဖြစ်ချင်ဖြစ်မယ်။ သို့ပေမယ့် တချို့သူတွေမှာ ဒီလိုခြားနားကွာဟမှုတွေအပေါ်မှာပဲ ပြင်းထန်တဲ့ စိတ်ခံစားချက် emotions တွေ ရှိကောင်းရှိနေတတ်တယ်ဆိုတာ သတိပြုသင့်ပါတယ်။ အထူးသဖြင့် မိမိရဲ့ပုဂ္ဂလိက လိုလားချက် (personal interest) ကို နက်နက်ရှိုင်းရှိုင်း ရှေ့တန်းတင်မိသူတွေမှာ ဒီလို စိတ်ခံစားချက်တွေကို တွေ့ရလေ့ရှိတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။

အငြင်းပွားမှုကိုမကြောက်ပါနဲ့

အဓိကသော့ချက်က အငြင်းပွားမှုကို မကြောက်ဖို့၊ မရှောင်လွှဲမိဖို့ပါပဲ။ ကောင်းကောင်းမွန်မွန်နဲ့

**ပဋိပက္ခဆိုတာ မိမိအကျိုးစီးပွား မိမိတည်ဆောက်ကြရင်းက တစ်ဖက်နဲ့တစ်ဖက် လွန်ဆွဲပြီးဖြစ်လာကြတဲ့ ရန်ဘက်အသွင်သဘော ဖြစ်ပြီး မတူညီတဲ့ အမြင်နှစ်ခုရဲ့ရလဒ်လည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဖြစ်နေတဲ့ အခက်အခဲကို မဖြေရှင်းနိုင်ရင် ပြဿနာတစ်ခုအဖြစ် ရောက်ရှိသွားနိုင်သလို ပြဿနာကို မဖြေရှင်းပြန်နိုင်ရင်လည်း ပဋိပက္ခအသွင် ဦးတည်သွားတတ်ပါတယ်။ ပြဿနာရဲ့အစဟာ အခက်အခဲဖြစ်သလို ပဋိပက္ခရဲ့ အရင်းအမြစ်တိုင်းဟာလည်း မဖြေရှင်းနိုင်တဲ့ပြဿနာက အစပြုတာပဲ ဖြစ်တဲ့အတွက် အဆင့်တိုင်းမှာ မှန်မှန်ကန်ကန်နဲ့ အဆုံးအဖြတ်ပေး ဖြေရှင်းနိုင်ဖို့ရာ အလွန်ကိုအရေးကြီးပါတယ်။**

သဘောထား ထပ်တူထပ်မျှရှိဖို့ဆိုတာ ဘယ်လိုမှ မဖြစ်နိုင်ပါဘူး။ ဖြတ်သန်းလာတဲ့ အတွေ့အကြုံတွေ၊ ဘဝတွေမတူကြလို့ပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုအမြင် မတူမှုတွေအပေါ်မှာ မဖြေရှင်းဘဲ ငြင်းခုံနေကြရင်သာ ပြဿနာတက်လာတတ်တာဖြစ်ပါတယ်။

သူနဲ့ကိုယ်ကြားမှာ ကွာဟချက်ရှိနေသမျှ ကွာဟချက်ကိုနည်းသွားအောင် မလုပ်နိုင်သမျှ အချိန်မရွေး ပဋိပက္ခဖြစ်လာနိုင်ပါတယ်။ ကွာဟချက်ဟာ အကြီးအသေးပဲ ကွာချင်ကွာမယ်၊ လူတွေမှာ တန်ဖိုးထားမှုတွေ၊ အတွေ့အကြုံတွေ မတူကြတာရှိမယ်၊ စိတ်ဓာတ်အရင်းခံကစ အတွေးအခေါ်တွေ မတူကြတာလည်းရှိမယ်၊ အသိအမြင်တွေလည်း ကွာခြားကြမယ်၊ လိုလားချက်တွေ အကျိုးစီးပွား (interests) တွေလည်း တူချင်မှ တူကြပါလိမ့်မယ်။ ခြားနားချက်တွေဟာ တစ်ခါတစ်ရံမှာ အလေးအနက်ထားဖို့ မလိုလောက်

ပြေပြေလည်လည်ဖြစ်အောင် ဘယ်လိုဖြေရှင်းကြမလဲဆိုတဲ့အချက်သာ အရေးကြီးပါတယ်။ စွမ်းဆောင်ရည်ပြည့်ပြည့်ဝဝနဲ့ စီမံဖြေရှင်းတတ်တဲ့ အရည်အချင်းဟာ personalities ကောင်းမွန်တဲ့ ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေးတွေဆီကသာ လာပါတယ်။ မဖြေရှင်းနိုင်ရင်တော့ နှစ်ဦးနှစ်ဖက်ဆက်ဆံရေးကို အကြီးအကျယ် ထိခိုက်သွားနိုင်ပါတယ်။ ဆက်ဆံရေးပျက်ယွင်းလာရင် ရန်ဘက်သဘောဆောင်သွားနိုင်တဲ့အတွက်... ဒီနေရာမှာ ထပ်ပြီး သတိပေးပါရစေ။ ပြင်းထန်တဲ့ရန်ဘက် adversary အသွင်ရောက်မသွားဖို့အတွက် ဆက်ဆံရေးကောင်းတစ်ရပ်ဟာ အလွန်ကို အရေးကြီးတယ်ဆိုတာ မမေ့သင့်တဲ့အချက်တစ်ခုအဖြစ်ပါ။

ရိုသေလေးစားမှုပြု

တစ်ဦးနဲ့တစ်ဦးရိုသေလေးစားမှု ပြနိုင်ခြင်းဟာ ဆက်ဆံရေးမှာ တန်ဖိုးရှိတဲ့ ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေးတစ်ခုပါပဲ။ တစ်ဦးအပေါ်တစ်ဦး အလေးထားခြင်းတစ်ခုပါပဲ။ လေးစားမှုပြတတ်သူတိုင်းဟာ ကိုယ်နဲ့မတိုက်ဆိုင်သူရဲ့ ပြောစကားကို ဦးစားပေးပိုပြီး နားထောင်လေ့ရှိသလို သူ့ရဲ့အကျိုးစီးပွားကိုလည်း ပိုပြီးအလေးထားလေ့ရှိပါတယ်။ တခြားသူတစ်ဦးရဲ့ အမြင်တွေ၊ အတွေးတွေ၊ စဉ်းစားပုံစဉ်းစားနည်းတွေကို အလေးအနက်ထားတာ တွေ့ရလေ့ရှိပါတယ်။ ရိုသေလေးစားမှုဟာ ရိုင်းပျစော်ကားမှုရဲ့ဆန့်ကျင်ဘက်ဖြစ်ပြီး လေးစားမှုမရှိ၊ ရိုင်းပျမှုသည်ပင် ပဋိပက္ခရဲ့အကြောင်းတရားတစ်ခုဖြစ်နေတယ်ဆိုတာ သတိပြုမိဖို့လိုပါတယ်။

အကောင်းမြင်တတ်သူဆိုတာ

တစ်ဦးနဲ့တစ်ဦး ရိုသေလေးစားမှုပြနိုင်ရင် ပဋိပက္ခတစ်ခုကို အပြုသဘောနဲ့ချဉ်းကပ်ဖို့ လွယ်ကူသွားပါတယ်။ constructive အပြုသဘောဆိုတာ တိုးတက်မှုကို ဆောင်ကြဉ်းနိုင်မယ့်

## ဒေါက်တာမြတ်မိုး

ယုံကြည်ချက်တွေ၊ positive outlook အကောင်းမြင်တတ်တဲ့ လက္ခဏာရပ်တွေ ရှိနေတယ်ဆိုတဲ့ သဘောပါပဲ။ အပြုသဘောဆောင်သူတစ်ယောက်ဟာ လိုက်လျောညီထွေပြောင်းလဲတွေးခေါ်တတ်ပါတယ်။ မျှပြီးတွေးတတ်တယ်။ အတ္တမများဘူး။ ကိုယ့်အတွက်ချည်းပဲလည်း မကြည့်ဘူး “လိုနေသေးတယ်ဆိုတာထက် ပြည့်ဖို့နီးလာပြီ” လို့ တွေးတတ်သူပါ။ အမြဲပျော်ရွှင်တက်ကြွမှုကို ဆောင်နေတတ်ပါတယ်။

အကောင်းမြင်တတ်သူတစ်ဦးဟာ သူ့ရဲ့အတွေးတွေကြောင့် သူ့ဆီမှာ ဘယ်တော့မှ ပုပန်မှု ဖြစ်မနေတတ်ပါဘူး။ စဉ်းစားတိုင်းစဉ်းစားတိုင်းဟာ သူ့အတွက် စိတ်ခွန်အားဖြစ်စေတယ်လို့ ခံယူထားတတ်သူပါ။ လေးစားသမှုပြုတတ်ခြင်းနဲ့ အပြုသဘောဆောင်တဲ့ လက္ခဏာတွေနဲ့ ချဉ်းကပ်တဲ့ နည်းလမ်းတွေသာလျှင် ပဋိပက္ခတစ်ခုကို အောင်အောင်မြင်မြင် ဖြေရှင်းနိုင်တဲ့ ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေးအားသာချက်တွေဖြစ်ပြီး ဆက်ဆံရေးကောင်းတစ်ခုဖြစ်ဖို့ တည်ဆောက်ရာမှာလည်း တကယ်ကောင်းမွန်တဲ့ အခွင့်အလမ်းတွေအဖြစ် ရောက်ရှိလာတယ်ဆိုတာ တွေ့ရပါလိမ့်မယ်။

ဝေဖန်မှုကိုလက်ခံနိုင်စွမ်းရှိ

ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေး ကောင်းမွန်တဲ့သူနဲ့ မကောင်းတဲ့သူ ပဋိပက္ခတစ်ခုကို တုံ့ပြန်ရာမှာ မတူကြပြန်ပါဘူး။ ဆန့်ကျင်ဘက်သဘောထား အမြင်ကို စာနာမှုပေးနိုင်တဲ့ အရည်အချင်းက စကားပြောပါတယ်။ ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေးကောင်းမွန်တဲ့သူတွေဟာ ပဋိပက္ခကို ရင်ဆိုင်ရာမှာ တည်တည်ငြိမ်ငြိမ် အေးအေးဆေးဆေးနဲ့ ရင်ဆိုင်လေ့ရှိကြပါတယ်။ ဝေဖန်မှုကို လက်ခံပြီး ခွန်းတုံ့မပြန်ဘဲ ခွင့်လွှတ်နိုင်စွမ်းရှိတယ်။ မေ့ပျောက်လွယ်တယ်။ မကျေမချမ်းဖြစ်နေတာမျိုး၊ စိတ်ဆိုးတာမျိုးမရှိ၊ အပေးအယူလုပ်ပြီး ညှိနှိုင်းတတ်ကြပါတယ်။ ကိုယ့်အတွက်ထက် အများကို ဦးစားပေးပြီး အများကိုအထိအခိုက်မခံ၊ လိုအပ်ရင် ကိုယ့်ဘက်က လျှော့ပေးဖို့ အသင့်ရှိနေတတ်ကြပါတယ်။ ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေးကောင်းသူတစ်ဦးရဲ့ဒီလိုအရည်အသွေးတွေကြောင့်ပဲ နှစ်ဖက်စလုံးအတွက် ရလဒ်ကောင်းတွေကို ရရှိသွားတတ်တာ ကြုံဖူးတွေဖူးပါတယ်။

အပေါ်က ကောင်းမွန်တဲ့အချက်တွေအားလုံးရဲ့ ဆန့်ကျင်ဘက် အရည်အသွေးတွေအားလုံးကို ပိုင်ဆိုင်ထားပြီဆိုရင်တော့ ဒီလူကို ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေးညံ့ဖျင်းသူတစ်ယောက်အဖြစ် သတ်မှတ်ရတော့မှာပါပဲ။ ဘာကြောင့်လဲဆိုရင်တော့ ဒီလိုလူတွေဟာ ကိုယ့်ရဲ့ဆန့်ကျင်ဘက်နဲ့ သက်ဆိုင်တာမှန်သမျှ အသိအမှတ်ပြုနိုင်စွမ်း၊ တုံ့ပြန်နိုင်စွမ်း မပေးနိုင်တဲ့အတွက်ဖြစ်ပါတယ်။ ပေါက်ကွဲလွယ်တယ်၊ ဒေါသထွက်လွယ်တယ်၊ နာကျင်ခံစားလွယ်တယ်၊ မကျေမချမ်းဖြစ်နေတတ်တယ် စတဲ့ အရည်အချင်းတွေဟာ ညံ့ဖျင်းတဲ့ ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေးတွေပါပဲ။

ကိုယ်ချင်းစာနားလည်မှုပေးပါ

တစ်ဦးနဲ့တစ်ဦးကြားမှာ ပဋိပက္ခအသွင်ဖြစ်ဖို့ သဘောထားကွဲလွဲမှုတွေ အစပျိုးနေပြီဆိုကြပါစို့။ ရန်ဘက်အသွင် ဖြစ်မသွားအောင် ဦးစွာ မိမိစိတ်နဲ့ မိမိကိုယ်မိမိ အပြုအမူကို ထိန်းချုပ်လိုက်ရပါမယ်။ စာမျက်နှာ ၇ သို့ □

**တစ်ဦးနဲ့တစ်ဦး ရိုသေလေးစားမှု ပြနိုင်ခြင်းဟာ ဆက်ဆံရေးမှာ တန်ဖိုးရှိတဲ့ ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေးတစ်ခုပါပဲ။ တစ်ဦးအပေါ်တစ်ဦး အလေးထားခြင်းတစ်ခုပါပဲ။ လေးစားမှုပြတတ်သူတိုင်းဟာ ကိုယ်နဲ့မတိုက်ဆိုင်သူရဲ့ ပြောစကားကို ဦးစားပေး ပိုပြီးနားထောင်လေ့ရှိသလို သူ့ရဲ့အကျိုးစီးပွားကိုလည်း ပိုပြီးအလေးထားလေ့ရှိပါတယ်။ တခြားသူတစ်ဦးရဲ့ အမြင်တွေ၊ အတွေးတွေ၊ စဉ်းစားပုံ စဉ်းစားနည်းတွေကို အလေးအနက်ထားတာ တွေ့ရလေ့ရှိပါတယ်။ ရိုသေလေးစားမှုဟာ ရိုင်းပျစော်ကားမှုရဲ့ ဆန့်ကျင်ဘက်ဖြစ်ပြီး လေးစားမှုမရှိ၊ ရိုင်းပျမှုသည်ပင် ပဋိပက္ခရဲ့ အကြောင်းတရားတစ်ခုဖြစ်နေတယ်ဆိုတာ သတိပြုမိဖို့လိုပါတယ်။**



### မိဘပြည်သူများသို့ အသိပေးကြေညာခြင်း

အသက်(၁၆)နှစ်နှင့်အထက် အကျိုးဝင်သူများအား ဥပဒေအရ ကိုင်ဆောင်သင့်သည့် ကတ်တစ်မျိုးမျိုးထုတ်ပေးရေးအတွက် “ပန်းခင်း”စီမံချက်ဖြင့် ရုံးတွင်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ လိုအပ်သည့်နေရာများတွင် တစ်အိမ်တက်ဆင်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်းများအား (၃-၅-၂၀၂၁) မှ(၃-၁၁-၂၀၂၂)နေ့အထိ နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးတွင် နေ့စဉ်ရက်ဆက်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။

ယခုအခါ လိုအပ်ချက်အရပြည်သူများအနေဖြင့် ခရီးသွားလာရာတွင်လည်းကောင်း၊ တည်းခိုနေထိုင်ရာနေရာများတွင်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံသားကတ်(မှတ်ပုံတင်)ပြသဆောင်ရွက်ရသည့် လုပ်ငန်းများတွင်လည်းကောင်း တရားဝင်ထုတ်ပေးထားသော နိုင်ငံသားကတ်(မှတ်ပုံတင်)အား (၁-၄-၂၀၂၂) နေ့ (၀၆:၀၀)နာရီမှစ၍ ပြသစစ်ဆေးခံရမည်ဖြစ်ပါသည်။

နေ့စဉ်ရက်ဆက်ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုကြောင့် နိုင်ငံသားကတ်(မှတ်ပုံတင်)အစား ထောက်ခံစာများအားပြသ၍ ခရီးသွားလာခြင်း၊ အစစ်ဆေးခံခြင်းများအား ခွင့်ပြုတော့မည်မဟုတ်ပါ။

နိုင်ငံသားကတ်(မှတ်ပုံတင်)အတုကိုင်ဆောင်ခြင်းနှင့် ကတ်အပိုထားရှိ ကိုင်ဆောင်ခြင်းများသည် တည်ဆဲဥပဒေများအရ ပြစ်မှုမြောက်ပါကြောင်းလည်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန

### Online e-Visa လျှောက်ထားမှုများအား ပြန်လည်ခွင့်ပြုဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာ

၁။ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနသည် Online e-Visa လျှောက်ထားရယူမှုများအား ၂၀၁၄ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ (၁) ရက်နေ့မှစတင်၍ လွှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ ကူးစက်ရောဂါပြန့်ပွားမှုနှုန်း မြင့်မားလာသည့်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံသို့လာရောက်သည့် ခရီးသွားများအပေါ် ကြိုတင်ကာကွယ်မှုဆောင်ရွက်သည့် ကန့်သတ်ချက်များနှင့်အညီ (၂၀-၃-၂၀၂၀) ရက်နေ့ မြန်မာစံတော်ချိန် (GMT +6:30)၊ (၂၃:၅၉) အချိန်မှစတင်၍ ယာယီရပ်ဆိုင်းထားခဲ့ပါသည်။

၂။ ယခုအခါ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုနှုန်း လျော့နည်းကျဆင်းလာသည့် အပြင် နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အထောက်အကူပြုနိုင်ရန်အတွက် ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ဝင်ရောက်ခွင့် ပြုမည်ဖြစ်ရာ Online e-Visa စနစ်အား ပြန်လည်စတင်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ (၁) ရက်နေ့မှစတင်၍ Business Visa (လုပ်ငန်းဗီဇာ) လျှောက်ထားမှုများအား ခွင့်ပြုဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ Online e-Visa (Business) လျှောက်ထားရန် လိုအပ်သည့်သတ်မှတ်ချက်များအား မိမိဝန်ကြီးဌာန၏ website လိပ်စာ <https://evisa.moip.gov.mm> တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာ၍ လျှောက်ထားနိုင်ပြီဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန

## ငြိမ်းချမ်းရေး အောင်မြင်မှုရရှိရန်အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအကြား ယုံကြည်မှုတည်ဆောက်ရန်လို

နေပြည်တော် မတ် ၂၉

တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှု ပိုမို တည်ဆောက်ရေးနှင့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ပိုမို ခိုင်မာလာစေရေးရည်ရွယ်၍ တိုင်းရင်းသားကိုယ်စား လှယ်များ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှု(ဖိုရမ်) ဒုတိယနေ့ကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကိုဗစ်-၁၉ တားဆီးကာကွယ်ရေး ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ဆက်လက်ကျင်းပသည်။

ရှင်းလင်းဆွေးနွေး

ဖိုရမ်တွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင်က ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်များ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးရာ၌ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်တွင် လူမှု သဟဇာတဖြစ်ခြင်း၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ နေရပ်ဒေသများသို့ ပြန်လည် ပို့ဆောင်ခြင်း၊ ပြန်လည်နေရာချထားခြင်း၊ ရင်ကြားစေ့ရေး ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ယနေ့ခေတ်တွင် အမျိုးသားအကျိုးစီးပွား၊ အမျိုးသား လုံခြုံရေးတို့ကို ရှေ့တန်းတင်လာကြောင်း နိုင်ငံတကာ ဥပမာများနှင့်တကွ ရှင်းလင်းဆွေးနွေး သည်။

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစောထွန်းအောင်မြင့်က



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစောထွန်းအောင်မြင့် တိုင်းရင်းသားကိုယ်စားလှယ်များ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှု (ဖိုရမ်) ဒုတိယနေ့တွင် UPDJC သုံးပွင့်ဆိုင်မှ ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ အပိုင်း(၂)ကို ဆွေးနွေးစဉ်။

UPDJC သုံးပွင့်ဆိုင်မှ ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းများ အပိုင်း(၂) ကို ဆွေးနွေးရာတွင် ငြိမ်းချမ်းရေး အောင်မြင်မှုရရှိရန်အတွက် တိုင်းရင်း သားပြည်သူများအကြား ယုံကြည်မှုတည်ဆောက် ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက် ရာတွင် တစ်ဆင့်ချင်း ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ် ကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များတွင်

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနသည် အဓိကကျသဖြင့် မိမိတို့တွင်ရှိသည့် အရင်းအမြစ် များကို အပြည့်အဝအသုံးပြု၍ အခွင့်အလမ်းများကို ရယူရန်လိုအပ်ကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ယင်းနောက် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစော်အေးမောင်က တိုင်းရင်းသားရေးရာနှင့် NCA ဆိုင်ရာ သုံးသပ်ခြင်း

အပိုင်း(၂)ကို ဆွေးနွေးသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၏ အကြံပေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာ ဆလိုင်းအန်ဒရူးဌာနကျိုးလျန်က ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အထောက်အကူပြုစေမည့် ဆောင်ရွက်သင့်သည့် အချက်များကို ဆွေးနွေး၍ တက်ရောက်လာကြ သူများက ငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်မှု လုပ်ငန်းစဉ် များ၏ မြေပြင်အခြေအနေခေါင်းစဉ်ဖြင့် အုပ်စု သုံးစုခွဲ၍ ဆွေးနွေးအကြံပြုခဲ့ကြပြီး အမေး၊ အဖြေ ကဏ္ဍကို ဆက်လက်ပြုလုပ်သည်။

အတွေ့အကြုံများရရှိ

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစောထွန်းအောင်မြင့်က ယခုကျင်းပသည့်ဖိုရမ်သည် ဝန်ကြီးဌာနက မျှော်မှန်းထားသည်ထက် ပိုမိုသည့် အတွေ့အကြုံများရရှိပါကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန၏ အရွှေ့တစ်ခုဖြစ်ရန် စတင်သည့် ခြေလှမ်းပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ Guest Speakers များကိုလည်း အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါ ကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားဒေသများတွင် တိုင်းရင်းသား စာပေသင် ဆရာ ဆရာမများ Language Teacher (LT)/ Teacher Assistant(TA) များ၏ လစာကိစ္စများ အခက်အခဲရှိနေမှုကို တင်ပြမှုအပေါ် ပညာရေးဝန်ကြီး ဌာနနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

သတင်းစဉ်

## ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး၏ နှစ်ပတ်လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ် အကြံပြုစာတမ်းဖတ်ပွဲ ဒုတိယနေ့အခမ်းအနား ဆက်လက်ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၉

ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ် ဒေါက်တာကံဇော် သည် ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ပြည်ထောင်စုစာရင်း စစ်ချုပ်ရုံး (နေပြည်တော်) စုပေါင်းခန်းမ၌ ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ ကိုဗစ်-၁၉ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ကျင်းပသည့် ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး နှစ်ပတ်လည်နေ့အထိမ်းအမှတ် အကြံပြုစာတမ်း ဖတ်ပွဲ ဒုတိယနေ့အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်သည်။

စာတမ်းဖတ်ကြား

စာတမ်းဖတ်ပွဲ ဒုတိယနေ့တွင် စာတမ်း ရှစ် စောင်ကို တင်သွင်းဖတ်ကြားခဲ့ရာ လုပ်ငန်းအကောင် အထည်ဖော်မှုစစ်ဆေးရေး လုပ်ငန်းစဉ်အပေါ် စိစစ်သုံးသပ်ခြင်း ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ အရအသုံးခန့်မှန်းခြေစာရင်း အကောင်အထည် ဖော်မှုအပေါ် စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်များ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ပြင်ပလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင် ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုရာတွင် ထုတ်ပြန်ထားသည့် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ အမိန့်၊ စာချုပ်ပါစည်းကမ်းချက်

များနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်မှု ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး၏ ၂၀၁၈-၂၀၂၂ မဟာဗျူဟာ စီမံချက်အပေါ် အကောင်အထည်ဖော်မှု ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ASEANSAI ဥက္ကဋ္ဌတာဝန်ယူဆောင်ရွက်မှု ခေါင်းစဉ် ဖြင့်လည်းကောင်း၊ အရည်အသွေး တာဝန်ခံသော စစ်ဆေးရေးလုပ်ငန်းစဉ်များဖြစ်စေရေး (Quality Assurance Report) ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း စာတမ်းများဖတ်ကြားခဲ့ကြပြီး စာရင်းစစ်ဆေးခြင်း၊ အစီရင်ခံခြင်းဆိုင်ရာ နယ်ပယ်ကြီး သုံးခုနှင့် အာဆီယံ စာရင်းစစ်ချုပ်ရုံးများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု နယ်ပယ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ဆွေးနွေးသည့် စာတမ်းများအပေါ် တက်ရောက်သူများက မေးမြန်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်က နိုင်ငံအကျိုးပြု၊ ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေးစီမံခန့်ခွဲမှု ကောင်းမွန်မှုကန်စေရေးအတွက် သုတေသနပြု စာတမ်းဖတ်ကြား တင်ပြခြင်းဖြင့် အနာဂတ်စာရင်း



စစ်ဆေးခြင်းလုပ်ငန်းများကို ပိုမိုအရည်အသွေးပြည့်ဝ ပြီး အာမခံချက်မြင့်မားလာစေရန်ကြိုးစားဆောင်ရွက် ကြရန်လိုကြောင်း နိဂုံးချုပ်စကားပြောကြားသည်။ စာတမ်းဖတ်ပွဲ ပထမနေ့နှင့် ဒုတိယနေ့တွင် တင်သွင်းခဲ့သည့် စာတမ်း ၁၅ စောင်မှ ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယဆုများအတွက် စာတမ်း သုံးစောင်ကို ရွေးချယ်၍ နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားတွင် ဆုချီးမြှင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



### နေပြည်တော်ရှိ တပ်မတော်ပန်းခြံသို့ အများပြည်သူ မည်သူမဆို အခမဲ့ဝင်ရောက်ကြည့်ရှု အပန်းဖြေလေ့လာ နိုင်ရန် ဖွင့်လှစ်ထားရှိမည်

(၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် နေပြည်တော်ရှိ တပ်မတော်ပန်းခြံသို့ ရေပန်းများ၊ မီးအလှများ တပ်ဆင်ထားရှိပြီး တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ်မီးရှူးတိုင်၊ ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယမြန်မာနိုင်ငံတော်ကို ထူထောင်ခဲ့သော အနော်ရထာ၊ ဘုရင့်နောင်၊ အလောင်းဘုရား မင်းမြတ်သုံးပါး

ရုပ်တုတို့အား အများပြည်သူမည်သူမဆို အခမဲ့ဝင်ရောက် ကြည့်ရှု အပန်းဖြေလေ့လာနိုင်ရန် တပ်မတော်ပန်းခြံအား မတ်လ ၂၈ ရက်မှ ဧပြီလ ၁ ရက်အထိ နေ့စဉ် ညနေ ၅ နာရီခွဲ မှ ည ၉ နာရီခွဲအထိ ဖွင့်လှစ်ထားရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်း ကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

## (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အား ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် အထိမ်းအမှတ်ပိုစတာကြီးများ စိုက်ထူထားပြီး တပ်မတော်ပန်းခြံများတွင် မီးအလှများ၊ ပန်းအလှများဖြင့် အလှဆင်

နေပြည်တော် မတ် ၂၉  
(၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြု သောအားဖြင့် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအတွင်း ရှိ ဘောဂသီရိအဝေးပြေးကားဝင်းအနီးရှိ မီးပွိုင့် လမ်းဆုံတွင်လည်းကောင်း၊ နေပြည်တော် တိုင်းစစ် ဌာနချုပ်အနီး မီးပွိုင့်လမ်းဆုံတွင် လည်းကောင်း၊ အမှတ်(၃)စစ်ကြောရေးနှင့် တည်းခိုရေးစခန်းအနီး လမ်းဆုံတွင် လည်းကောင်း၊ ပင်လောင်းမီးပွိုင့် လမ်းဆုံနှင့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)ဝင်း အတွင်း၌ လည်းကောင်း မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ရှင်သန် ထက်မြက်ပြီး ဇာတိသွေး၊ ဇာတိမာန်တက်ကြွစေမည့် တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) စစ်သည်များ၏ လှုပ်ရှားမှုပုံရိပ်များကို ဖော်ကျူးထားသော ပိုစတာ ကြီးများကို စိုက်ထူထားရှိသည်။

မြောက်တပ်မတော်နေ့ တံဆိပ်ကြီးကိုလည်းကောင်း၊ ပန်းအလှများဖြင့်ခြယ်သထားပြီး စစ်ရေးပြကွင်းကြီး အတွင်းတွင်လည်း ဗမာ့လွတ်လပ်ရေးတပ်မတော် အလံ၊ ဗမာ့ကာကွယ်ရေးတပ်မတော်အလံ၊ တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)အလံများ၊ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း) ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးအလံများ၊ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ တပ်မဌာနချုပ်အသီးသီးနှင့် တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့များ၏ ရောင်စုံအလံများကိုလည်း လွှင့်ထူထားသည့်အပြင် မီးထွန်းညှိထားသည့် တပ်မတော်နေ့ မီးရှူးတိုင်ကိုလည်း ခမ်းနားထည်ဝါ စွာ တွေ့မြင်နိုင်သည်။

ထို့အပြင် (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် နေပြည်တော်စစ်ရေးပြကွင်း ကြီးရှေ့ရှိ တပ်မတော်ပန်းခြံတွင်လည်း မီးအလှ များဖြင့် ဖန်တီးပုံဖော်ထားသည့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အလံနှင့် (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ်တံဆိပ်၊ တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)တပ်ဖွဲ့များတွင် အသုံးပြုသည့် ယာဉ်ယန္တရားပုံစံငယ်များ၊ ရေယာဉ်ပုံစံငယ်များ၊ လေယာဉ်ပုံစံငယ်များ၊ ရဟတ်ယာဉ်ပုံစံငယ်များနှင့် လက်နက်ပုံစံတူများကို ပြသထားသည်။ ပန်းခြံ အတွင်း ဖိုင်ဘာဖြင့်ပြုလုပ်ထားသည့် စစ်သည်ရုပ်တု ငယ်များ၊ ပုံဖော်ထားသည့် ပန်းအလှများ၊ သစ်ပင်များ



တွင် တပ်ဆင်ထားသည့် မီးရောင်စုံများဖြင့် ပြုလုပ် အလှဆင်ထားရှိရာ ယနေ့တွင် လာရောက် အပန်းဖြေ လည်ပတ်ကြသူများဖြင့် အထူးစည်ကားလျက်ရှိ သည်။

အလားတူ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့နယ်ရှိ တော်လှန်ရေးပန်းခြံတွင်လည်း မှခဲဦးများ၊ ပန်းအလှ ပင်များ၊ (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)တံဆိပ်၊ သမိုင်းဝင်စစ်ထွက် သပြေပင်နှင့် မြင်းချည်တိုင်သပြေပင်တို့တွင် မီးအလှ များဆင်ထားပြီး (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသည့်အနေဖြင့် မီးအလှများ၊ မီးရှူးတိုင်

အလှမီးများ၊ တင့်ကားပုံ၊ စစ်ရေယာဉ်ပုံ၊ ရဟတ် ယာဉ်ပုံ၊ တပ်မတော်သုံးအမြောက်ပုံများကို မီးအလှ ဆင်ပြီး ထွန်းညှိထားရှိသည်။ ထို့ပြင် (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် တိုင်းဒေသ ကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့၌လည်း မီးရောင်စုံများ၊ မီးအလှ များဖြင့်ထွန်းညှိ၍ ဂုဏ်ပြုအလှဆင်မှုများ ပြုလုပ် ထားရှိရာ အဆိုပါနေရာများသို့ ယနေ့တွင် လာရောက်အပန်းဖြေ လည်ပတ်ကြသူများဖြင့် အထူးစည်ကားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

### တောင်ကြီးမြို့၌ မီးငြိမ်းသတ်ရေးနှင့် အဆင့်မြင့်ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေး စွမ်းရည်သရုပ်ပြ



တောင်ကြီး မတ် ၂၉  
ရှမ်းပြည်နယ် မီးသတ်ဦးစီးဌာန မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ခေတ်မီမီးငြိမ်း သတ်ရေးနှင့် အဆင့်မြင့်ရှာဖွေကယ်ဆယ် ရေး စွမ်းရည်သရုပ်ပြခြင်းကို မတ် ၂၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီက တောင်ကြီးခရိုင် မီးသတ်စခန်း တောင်ကြီး - ဟိုပုံးမြို့ အထွက် (၂)မိုင်၌ ကျင်းပသည်။

ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ ကျော်ထွန်းက ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ ပြည်နယ် ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှ ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှစပြီး ယနေ့အထိ မီးသတ်ယာဉ်

စက်စုစုပေါင်း ၅၄၈ စီး ဖြည့်တင်းနိုင်ခဲ့ပြီး ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ်မှာလည်း မီးသတ်ယာဉ် ၂၂ စီး၊ မီးငြိမ်းသတ်ရေးနှင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေး လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း ကိရိယာများကို ဆက်လက်ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်နယ်အတွင်း ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် မီးလောင်မှု ၂၀၅ ကြိမ်၊ ဆုံးရှုံးမှုတန်ဖိုး ကျပ် ၂၇၅ ဒသမ ၉၂ သန်းခန့်ရှိပြီး ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် မီးလောင်မှု ၁၇၃ ကြိမ်၊ ဆုံးရှုံးမှု တန်ဖိုးကျပ် ၂၇၅ ဒသမ ၆၂ သန်းခန့် ဆုံးရှုံးခဲ့ပါကြောင်း၊ မီးသတ် တပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးချင်း စွမ်းရည်မြင့်မား အောင် ကြိုးပမ်းနေခြင်းသည် တပ်ဖွဲ့

တစ်ခုလုံး၏ဂုဏ်ကို မြှင့်တင်နေခြင်းဖြစ် သည်ဟု ခံယူထားကြပြီး ပြည်သူ့ယုံကြည် အားကိုး အားထားပြုရသည့် မီးသတ် တပ်ဖွဲ့ဝင်ဖြစ်အောင် လေ့ကျင့်တည် ဆောက်သွားကြရန်ပြောကြားသွားသည်။ ဆက်လက်၍ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် များ၏ မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေး သရုပ်ပြသခြင်းများကို ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူတို့က ကြည့်ရှုအားပေးကြပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် များအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေပေးအပ်ရာ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက လက်ခံရယူသည်။ ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

### ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် သတင်းအေဂျင်စီ လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူများ လုပ်ငန်းအသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် အသစ်လဲလှယ်ရန် အသိပေးကြေညာခြင်း

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပုံနှိပ် ခြင်းနှင့် ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းနည်းဥပဒေ ထွက်ရှိ သည့် ၁၀-၁၀-၂၀၁၄ ရက်နေ့မှစ၍ ပုံနှိပ်ခြင်း၊ ထုတ်ဝေခြင်းနှင့် သတင်းအေဂျင်စီလုပ်ငန်း အသိ အမှတ်ပြု လက်မှတ်များအား ၅ နှစ်သက်တမ်း ခွင့်ပြုပေးခဲ့ပါသည်။ အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် သက်တမ်းကုန်ဆုံး ပါက နည်းဥပဒေ ၂၁ အရ သက်တမ်းကုန်ဆုံး သည့်ရက်မှစ၍ ရက်ပေါင်း ၆၀ အတွင်း သက်မှတ် ပုံစံနှင့်အတူ အခကြေးငွေ ကျပ် ၁၀၀၀၀ ပေးသွင်း၍ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ အသိ အမှတ်ပြုလက်မှတ် အသစ်လဲလှယ်ရန်

လာရောက် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ သက်တမ်းကုန်လွန်သော အသိအမှတ်ပြု လက်မှတ်များဖြင့် လုပ်ငန်းဆက်လက်လုပ်ကိုင်ခွင့် မရှိကြောင်းနှင့် သက်တမ်းကုန်ဆုံးပြီး လုပ်ငန်း ဆက်လက်လုပ်ကိုင်ပါက ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့် ထုတ်ဝေ ခြင်းလုပ်ငန်း ဥပဒေအရ အရေးယူခံရမည် ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များသိရှိလိုပါ က ဖုန်း ၀၁-၅၄၁၄၄၃၊ ၀၁-၅၄၄၅၅၂၊ ၀၁- ၅၄၄၅၈၃၊ [iprd.crd.ygn@gmail.com](mailto:iprd.crd.ygn@gmail.com) သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန

### ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့် ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်း ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ စာအုပ်စာစောင်များပေးအပ်ရန် အသိပေးကြေညာခြင်း

၂၀၁၄ ခုနှစ် ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်း လုပ်ငန်းဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများအရ ပုံနှိပ်သူ၊ ထုတ်ဝေသူများသည် မိမိတို့ထုတ်ဝေသည့် စာအုပ် စာစောင် ၆ အုပ် သို့မဟုတ် ၆ စောင်ကို ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာနသို့ အဖိုးအခလွတ်ပေးအပ်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနသည် အဆိုပါ စာအုပ်စာစောင်များကို အမျိုးသား စာကြည့်တိုက်၊ အမျိုးသားမှတ်တမ်းများ မော်ကွန်းတိုက်ဦးစီးဌာနနှင့် အမျိုးသားစာပေဆု ရွေးချယ်ရေးကော်မတီများသို့ ခွဲဝေပေးပို့လျက်ရှိ ပါသည်။ ထို့အပြင် ပေးပို့လာသော ထုတ်ဝေစာများ ကို ပြက္ခဒိန်နှစ်အလိုက် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အတွင်း ထုတ်ဝေသော စာအုပ်

စာတမ်းများစာရင်းတွင်လည်း ရေးသွင်းထားပြီး နှစ်စဉ်ထုတ်ပြန်လျက်ရှိပါသည်။ သို့ပါ၍ ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့် ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်း နည်းဥပဒေ ၁၅၊ နည်းဥပဒေခွဲ(က)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက် များအရ ထုတ်ဝေသူသည် မိမိထုတ်ဝေသော ထုတ်ဝေစာ ၆ အုပ် သို့မဟုတ် ၆ စောင်ကို ဖြန့်ချိ သည့် နေ့ရက်မှစ၍ ၇ ရက်အတွင်း ပုံနှိပ်သူထံ ပေးအပ်ပြီး ပုံနှိပ်သူသည် ၁၄ ရက်အတွင်း ပုံစံ ၁၁ ဖြင့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မူပိုင်ခွင့်နှင့် မှတ်ပုံတင်ဌာနခွဲသို့ မပျက်မကွက် ပေးအပ်ကြ ပါရန် အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန

# ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်းဝင် ပျူမြို့ဟောင်းသုံးမြို့ (ဟန်လင်း၊ ဗိဿနိုး၊ သရေခေတ္တရာ)

(ယမန်နေ့မှ အဆက်)

ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်း (သဘာဝ) အတွက် သတ်မှတ်ထားသည့်စံနှုန်းများ ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်းဝင် (သဘာဝ) ဖြစ်ရန် အတွက် သတ်မှတ်ထားသော စံနှုန်းလေးချက်ရှိရာ ယင်းတို့မှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည် -

- (က) သဘာဝအလှတရားနှင့် အနုပညာရသဆိုင်ရာ သဘာဝအတိုင်း ထူးခြားသောလွန်စွာ တည်ရှိနေ သည့်ဖြစ်စဉ်များနှင့် နေရာဒေသများ၊
- (ခ) ကမ္ဘာ့သမိုင်းကြောင်းအတွက် ထင်ရှားလှပြီး အဓိကကျသော လူသားဘဝဖြစ်စဉ်ဆိုင်ရာ အထောက်အထားများ၊ တိုးတက်ဖြစ်ထွန်း လာခဲ့သော ပထဝီဝင်ဆိုင်ရာ ထူးခြားသည့် လက္ခဏာရပ်များ၊ ထူးခြားထင်ရှားသည့် မြေမျက်နှာသွင်ပြင်ဆိုင်ရာလက္ခဏာများ၊
- (ဂ) အဆင့်ဆင့် တိုးတက်ပြောင်းလဲလာခဲ့သော ကုန်းမြေများ၊ ရေမြေအသစ်များ၊ ကမ်းခြေ များနှင့် ရေကြောင်းဆိုင်ရာဂေဟစနစ်များ၊ သစ်ပင်များနှင့် တိရစ္ဆာန်မျိုးစိတ်များ၏ ဂေဟဆိုင်ရာနှင့် ဇီဝဆိုင်ရာ ထင်ရှားသည့် လက္ခဏာရပ်များ၊
- (ဃ) သိပ္ပံဆိုင်ရာနှင့် ကာကွယ်ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာရှုထောင့်မှ လူသား အားလုံးအသိအမှတ်ပြုနိုင်သော တန်ဖိုးရှိသည့် ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရန်လိုအပ် သော ဇီဝဆိုင်ရာမျိုးသုဉ်းပျောက်ကွယ်ရန် ခြိမ်းခြောက်ခံနေရသည့် မျိုးစိတ်များ။

### ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်း

#### (ယဉ်ကျေးမှုနှင့် သဘာဝရောနှော)

ဖော်ပြပါကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်းဝင် သတ်မှတ် နိုင်ရေးအတွက် ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ် (ယဉ်ကျေးမှု)၏ စံနှုန်းသတ်မှတ်ချက်တစ်ချက်နှင့် ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ် (သဘာဝ)၏ စံနှုန်းသတ်မှတ်ချက်တစ်ချက် စုစုပေါင်းနှစ်ချက်နှင့်ကိုက်ညီပါက ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ် စာရင်း (ယဉ်ကျေးမှုနှင့် သဘာဝရောနှော) ဟု သတ်မှတ်ပါသည်။

#### UNESCO World Heritage Center နှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်မှု

ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနသည် အဆိုပြု အမွေအနှစ်များအနက်မှ ပျူမြို့ဟောင်းများ ဖြစ်သော (ဟန်လင်း၊ ဗိဿနိုး၊ သရေခေတ္တရာ) မြို့ဟောင်းများကို အစဉ်လိုက်ဖြစ်သော ပျူမြို့ဟောင်း များအဖြစ် ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်းတင်သွင်းရန် ရွေးချယ်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၃ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၃ ရက်နေ့တွင် UNESCO World Heritage Center နှင့် ဆက်သွယ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

#### ပျူမြို့ဟောင်းသုံးမြို့ကို ရွေးချယ်ခြင်း

ပျူမြို့ဟောင်းများသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင်



ပျူမြို့ဟောင်းများထဲမှ ဗိဿနိုးမြို့ဟောင်းမှခန့်မှန်း တွေ့ရစဉ်။

အစောဆုံး မြို့ပြတည်ထောင်ခဲ့ကြသော ပျူယဉ်ကျေးမှုစတင်ရာဖြစ်သည်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ဗုဒ္ဓဘာသာကို စတင်အခြေပြု လက်ခံခဲ့ပြီး ယနေ့အချိန်အထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဆက်လက်ရှင်သန်တည်ရှိလျက်ရှိသည်။ ဗုဒ္ဓဘာသာ နှင့်ဆက်နွှယ်၍ ကိုးကွယ်မှုဆိုင်ရာ ဗိသုကာအနု ပညာလက်ရာများအဖြစ် အုတ်ဖြင့်တည်ဆောက် ထားသော စေတီ၊ ဘုရား၊ ကျောင်း၊ သိမ်စသည့် ပျူဘာသာစကားနှင့် ပန်းဆယ်မျိုးအနုပညာလက်ရာ များသည် ပျူခေတ်မှသည် ယနေ့မျက်မှောက် ကာလအချိန်အထိ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာခဲ့သည်။ ထို့ပြင် မြို့ပြတည်ဆောက်မှု ဗိသုကာအတတ်ပညာ တွင်လည်းမြို့ပြတည်ဆောက်ရာမြေသဘာဝပတ်ဝန်း ကျင် ရွေးချယ်မှု၊ မြို့ရိုးမြို့တာ၊ မြို့ဝင်ပေါက်များ၊ ကျုံး၊ နန်းတော်ရာ၊ ပျူတိုက်များ စသည့်ထူးခြား ထင်ရှားသော ဝိသေသလက္ခဏာများရှိနေကြောင်း တွေ့ရှိနိုင်ပါသည်။

မြို့ပြနိုင်ငံများသည် အရှေ့တောင်အာရှဒေသ အတွင်း ဗုဒ္ဓဘာသာယဉ်ကျေးမှုကို အခြေခံ၍ပထမ ဆုံးပေါ်ထွန်းလာခဲ့သော မြို့ပြနိုင်ငံများအဖြစ် အရေးပါ သော ပြောင်းလဲမှုတစ်ရပ်ကို ဖြစ်ထွန်းပေါ်ပေါက် စေခဲ့ပါသည်။ ပျူယဉ်ကျေးမှုဖြစ်တည်ပေါ်ထွန်းခဲ့ သော လူမှုစီးပွားရေးလေ့အထောက်အထား အဖြစ်ရေးသွင်းစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ၊ သတ္တုအခြေခံ ထုတ်လုပ်မှုဖြစ်သော ငွေ၊ ကြေးဒဂါးများသုံးစွဲခြင်း နှင့် ကိရိယာတန်ဆာပလာများ ထုတ်လုပ်ခြင်း၊ ရှေးခေတ်နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးနှင့် ကုန်သွယ်မှု အထောက်အထားများ၊ အုတ်အသုံးပြု၍ မြို့ပြ တည်ဆောက်မှုနှင့် ဘာသာရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများ တည်ဆောက်မှုဆိုင်ရာ

ဗိသုကာပညာတို့သည် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ယဉ်ကျေး မှု အမွေအနှစ်တန်ဖိုးကို ဖော်ညွှန်းလျက်ရှိပါသည်။ ထို့ကြောင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနသည် ပျူယဉ်ကျေး မှုအမွေအနှစ်များအနက်မှ ဟန်လင်း၊ ဗိဿနိုးနှင့် သရေခေတ္တရာပျူမြို့ဟောင်းများကို မြန်မာ့ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်မှ ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်သို့ တင်သွင်းနိုင်ရန် ရွေးချယ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

#### ပျူမြို့ဟောင်းသုံးမြို့၏ သမိုင်းကြောင်း

ဟန်လင်းမြို့ဟောင်းသည် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသ ကြီး ဝက်လက်မြို့နယ် မန္တလေး-ရွှေဘို မော်တော် ကားလမ်းပေါ်ရှိ စိုင်းနိုင်ကျေးမှ အရှေ့ဘက် ၁၁ မိုင်၊ ရွှေဘိုမြို့မှ အရှေ့တောင်ဘက် ၁၀ မိုင် ၅ ဖာလုံ ခန့်တွင်တည်ရှိသည်။ ဟန်လင်းမြို့ဟောင်းသည် အလျား နှစ်မိုင်ခန့်၊ အနံ တစ်မိုင်ခန့်ရှိ စတုဂံပုံမြို့ရိုး နှင့်အတူ ယနေ့တိုင်တွေ့မြင်နိုင်သော အနုပညာ လက်ရာမြောက် ရွှေထည်၊ ငွေထည်ပစ္စည်းများ၊ ကျောက်စာများ၊ အရိုးစုများ၊ မြို့ရိုးမြို့တာများ၊ ရှေးဟောင်းအဆောက်အအုံ အကြွင်းအကျန်များ စသည့်အထောက်အထားများသည် ဟန်လင်းမြို့ ဟောင်း၏ ထင်ရှားသောအမှတ်လက္ခဏာများပင် ဖြစ်သည်။ ဟန်လင်း ပျူကျောက်စာရုံ၌ အသုံးပြု ထားသော အက္ခရာများဖြစ်ကြောင်း၊ ခရစ်နှစ် လေးရာစုကာလက အရေးအသားများဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။ ရှေးဟောင်းသုတေသနဌာန၏ တူးဖော်တွေ့ရှိချက်များအရ ဟန်လင်းဒေသတွင် ကျောက်ခေတ်၊ ကြေးခေတ်၊ သံခေတ်မှစ၍ ပျူမြို့ပြ နိုင်ငံ တည်ထောင်ခဲ့သည့်အချိန်အထိ တစ်ဆက် တစ်စပ်တည်းနေထိုင်ခဲ့ကြောင်း တွေ့ရှိရသည်။ ဟန်လင်း ပျူမြို့ဟောင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံရှိ ကမ္ဘာ့ အမွေအနှစ်စာရင်းတင်သွင်းရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

### မောင်ဇော်(ရှေး/သု)

သည့် ရှေးပျူမြို့ဟောင်းသုံးခုအနက် တစ်ခု အပါအဝင်ဖြစ်သည်။

ဗိဿနိုးမြို့ဟောင်းသည် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး တောင်တွင်းကြီးမြို့၏ အနောက်ဘက် ၁၁ မိုင်ခန့် အကွာရှိ ကုက္ကိုလ်ခွရွာ၏ မြောက်ဘက်တွင်တည်ရှိ သည်။ ဘီစီ(၂)ရာစုမှ အေဒီ(၅)ရာစုအတွင်း ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရှေးကျသော မြို့ဟောင်းတစ်ခုဖြစ်ကြောင်းကို ကြွင်းကျန်ရစ် သည့်မြို့အင်္ဂါများကို ထောက်ရှု၍လည်းကောင်း၊ သိပ္ပံနည်းကျရက်စွဲသတ်မှတ်၍ လည်းကောင်း၊ တူးဖော်တွေ့ရှိရသော အရာဝတ္ထုများကို လေ့လာ သုံးသပ်၍လည်းကောင်း တွေ့ရှိနိုင်ပေသည်။ ယနေ့ တိုင်တွေ့ရှိရသော အဆောက်အအုံအထောက်အထား များ၊ ဒဂါးများ၊ ပုတီးစေ့များ၊ သာသနာရေးဆိုင်ရာ ဗိသုကာလက်ရာများ၊ အနုပညာလက်ရာမြောက် မြေအရိုးအိုးများ၊ ဗုဒ္ဓဆင်းတုတော်များ၊ မြို့ရိုးမြို့တာ များသည် ဗိဿနိုးမြို့ဟောင်း၏ ထင်ရှားသော အမှတ်လက္ခဏာများဖြစ်ပေသည်။

သရေခေတ္တရာမြို့ဟောင်းသည် ပဲခူးတိုင်း ဒေသကြီး ပြည်မြို့၏တောင်ဘက် ငါးမိုင်ခန့်အကွာ ရန်ကုန်မြို့၏ အနောက်မြောက်ဘက် မိုင် ၁၈၀ ခန့်အကွာတွင် တည်ရှိသည်။ အေဒီ ၄ ရာစုမှ အေဒီ ၉ ရာစုအတွင်း ထွန်းကားခဲ့သော ရှေးပျူမြို့ဟောင်း တစ်မြို့ဖြစ်သည်။ သရေခေတ္တရာမြို့ရိုးဟောင်းသည် စက်ဝိုင်းမကျ ဘဲဥပုံမကျသော အဝိုင်းပုံသဏ္ဍာန် ဖြစ်သည်။ မြို့ရိုး၊ ကျုံးများနှင့်အတူ နန်းတော်ရာ၊ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများ၊ ဒဂါးများ၊ ဆင်းတုတော်များ၊ ပျူကချေသည်အရုပ်များ၊ ရွှေပေလွှာများကို တွေ့ရှိရသည်။ မြို့ရိုးသည် ရှစ်မိုင် ရှစ်ဖာလုံရှိပြီး ဧရိယာအားဖြင့် ၅ ဒသမ ၅ စတုရန်း မိုင် ကျယ်ဝန်းသည်။

#### မြန်မာနိုင်ငံမှ ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်း

#### တင်သွင်းရေးအတွက် တင်ပြခဲ့သော အဆိုပြု

#### အမွေအနှစ်စာရင်းများ (Tentative List)

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ၁၉၉၆ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၄ ရက်နေ့က အဆိုပြု အမွေအနှစ် ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်အဖြစ် ရှစ်ခုနှင့် ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၅ ရက်နေ့က အဆိုပြုသဘာဝ အမွေအနှစ် ခုနစ်ခုကို တင်သွင်းခဲ့ပါသည်။ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၆ ရက်နေ့တွင် အဆိုပြု ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ် နှစ်ခုကိုလည်း ထပ်မံ၍ တင်သွင်းခဲ့ပါသည် -

- (က) အဆိုပြုယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ
  - (၁) ပြဒါးလင်းဂူနှင့် အနီးပတ်ဝန်းကျင်ဂူများ (၄-၁၀-၁၉၉၆)၊
  - (၂) အင်းလေးကန် (၄-၁၀-၁၉၉၆)၊
  - (၃) ပျူမြို့တော်ဟောင်းများ (ဟန်လင်း၊ ဗိဿနိုး၊ သရေခေတ္တရာ...) (၄-၁၀-၁၉၉၆) (၂၀၁၄ ခုနှစ်က ကမ္ဘာ့အမွေ အနှစ်ရရှိပြီး)၊
  - (၄) ပုဂံဒေသ ရှေးဟောင်းဒေသနှင့် အထိမ်းအမှတ် အဆောက်အအုံများ (၄-၁၀-၁၉၉၆)၊ (၂၀၁၉ ခုနှစ်က ကမ္ဘာ့ အမွေအနှစ်ရရှိပြီး)၊
  - (၅) မြောက်ဦးရှေးဟောင်းဒေသနှင့် အထိမ်း အမှတ်အဆောက်အအုံများ (၄-၁၀-၁၉၉၆)၊ (ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်း တင်သွင်းရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ)၊
  - (၆) အထက်မြန်မာနိုင်ငံရှိ ရှေးဟောင်းမြို့ များ (အင်းဝ၊ အမရပူရ၊ စစ်ကိုင်း၊ မင်းကွန်း၊ မန္တလေး...) (၄-၁၀-၁၉၉၆)၊ (ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

ပျူမြို့ဟောင်းများသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် အစောဆုံးမြို့ပြတည်ထောင်ခဲ့ကြသော ပျူယဉ်ကျေးမှုစတင်ရာ ဖြစ်သည်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ဗုဒ္ဓဘာသာကို စတင်အခြေပြုလက်ခံခဲ့ပြီး ယနေ့အချိန်အထိ မြန်မာ နိုင်ငံတွင် ဆက်လက်ရှင်သန်တည်ရှိလျက်ရှိသည်။ ဗုဒ္ဓဘာသာနှင့်ဆက်နွှယ်၍ ကိုးကွယ်မှုဆိုင်ရာ ဗိသုကာအနုပညာ လက်ရာများအဖြစ် အုတ်ဖြင့်တည်ဆောက်ထားသော စေတီ၊ ဘုရား၊ ကျောင်း၊ သိမ်စသည့် ပျူဘာသာစကားနှင့် ပန်းဆယ်မျိုးအနုပညာလက်ရာများသည် ပျူခေတ်မှသည် ယနေ့မျက်မှောက်ကာလအချိန်အထိ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် လာခဲ့သည်။ ထို့ပြင် မြို့ပြတည်ဆောက်မှု ဗိသုကာအတတ်ပညာတွင်လည်း မြို့ပြတည်ဆောက်ရာ မြေသဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင် ရွေးချယ်မှု၊ မြို့ရိုးမြို့တာ၊ မြို့ဝင်ပေါက်များ၊ ကျုံး၊ နန်းတော်ရာ၊ ပျူတိုက်များ စသည့်ထူးခြား ထင်ရှားသော ဝိသေသလက္ခဏာများရှိ





# ၂၀၂၂ ခုနှစ် ပထမသုံးလအတွင်း ဗီယက်နမ်နိုင်ငံသို့ နိုင်ငံတကာခရီးသည်လာရောက်မှု ရှေ့ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့



**ဟန့်ရှင်း မတ် ၂၉**  
ယခုနှစ်ဇန်နဝါရီလမှ မတ်လအတွင်း ဗီယက်နမ်နိုင်ငံသို့ နိုင်ငံတကာခရီးသည် ၉၁၀၀၀ ခန့် ဝင်ရောက်မှုရှိခဲ့ပြီး ရာခိုင်နှုန်း အားဖြင့် ၈၉ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်လာခဲ့ကြောင်း ဗီယက်နမ်စာရင်းအင်းရုံးမှ ယနေ့ ပြောကြားသည်။

ယင်းကဲ့သို့ ခရီးသည်ဝင်ရောက်မှုများပြားလာခြင်းမှာ နိုင်ငံအတွင်း ပြည်ပမှ လေကြောင်းလိုင်းများအား ပြန်လည် ပြေးဆွဲခွင့်ပြုခြင်းနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ပြန်လည် လုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုခြင်းကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

၎င်းကာလအတွင်း နိုင်ငံအတွင်းသို့ လေကြောင်းခရီးဖြင့် လာရောက်သူ ခရီးသည်ပမာဏသည် ၉၀ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းရှိပြီး ၎င်းတို့အနက် ၆၄ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်းမှာ အာရှနိုင်ငံများမှ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုများကြောင့် နယ်စပ်ဒေသများကို ပိတ်ထားခဲ့ရာမှ မတ် ၁၅ ရက်တွင် နိုင်ငံ တကာမှ ခရီးသည်များအတွက် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပြီး နိုင်ငံ ၏ ခရီးသွားလုပ်ငန်းတိုးတက်စေရန် တာဝန်ရှိသူများက ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံသည် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စတင်မဖြစ်ပွားမီ ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွင်းက နိုင်ငံအတွင်းသို့ နိုင်ငံ တကာခရီးသည် ၁၈ သန်းကျော် ဝင်ရောက်ခဲ့သည်။ သို့ရာတွင် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှု မြင့်တက်လာသည့် ၂၀၂၀ နှင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်များတွင် နိုင်ငံတကာခရီးသည်ဝင်ရောက်မှု မှာ ၉၅ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်းမှ ၇၈ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ကျဆင်းမှုများရှိခဲ့သည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

## ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၈၈၃၇၈ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

**ဟန့်ရှင်း မတ် ၂၉**  
ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၈၈၃၇၈ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။ အဆိုပါတစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူများ သည် ပြည်တွင်း၌ ကူးစက်ခံရသူများဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လက်ရှိတွင် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် ခံရသူပေါင်း ၉၃၈၆၄၈၉ ဦးရှိကြောင်းနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသဖြင့် ဆေးရုံများမှ ဆင်းခွင့်ရရှိသူပေါင်း ၇၁၅၃၈၄၆ ဦးရှိပြီး ယင်းအရေအတွက်သည် ကူးစက်ခံရသူ

စုစုပေါင်း၏ ၇၆ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ ၂၀၅ ဒသမ ၅ သန်းခန့် အသုံးပြုပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် နိုင်ငံအတွင်း အသုံးပြုခဲ့သည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများအနက် အသက် ၁၈ နှစ်နှင့်အထက် အသက်အရွယ်ရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ ၁၈၈ ဒသမ ၃ သန်း ထိုးနှံ ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဗီယက်နမ်ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်



## အိန္ဒိယနိုင်ငံအနောက်ပိုင်း ရာဂျက်စသန်ပြည်နယ်ရှိ ကျားဘေးမဲ့တော မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

**နယူးဒေလီ မတ် ၂၉**  
အိန္ဒိယနိုင်ငံအနောက်ပိုင်း ရာဂျက် စသန်ပြည်နယ် အယ်လ်ဝါခရိုင်ရှိ ဆာရသကာ ကျားဘေးမဲ့တောတွင် ယမန် နေ့က မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လက်ရှိ အချိန်အထိ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက အဆိုပါတောမီးလောင်မှုကို ငြိမ်းသတ်နေရ ကြောင်း တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားသည်။

ဒေသန္တရအစိုးရသည် အိန္ဒိယလေတပ် မှ လေယာဉ်များအား အဆိုပါတောမီး လောင်မှုငြိမ်းသတ်ရေး အကူအညီ တောင်းခဲ့သည့်အတွက် အိန္ဒိယလေတပ် မှ လေယာဉ်နှစ်စင်းသည် ရာဂျက်စသန် ပြည်နယ် ဆီဆာရေကန်မှ ရေများကို သယ်ဆောင်ပြီး မီးငြိမ်းသတ်ရေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ကျားဘေးမဲ့တောအတွင်းရှိ



ကျားများမှာ တောမီးလောင်ကျွမ်းမှု ကြောင့် နေထိုင်ကျက်စားမှုအပိုင်းတွင် ထိခိုက်ခဲ့ပြီး အဆိုပါ ကျားဘေးမဲ့တော အနီးရှိ ဒေသခံများကိုလည်း ဘေးလွတ် ရာသို့ ပြောင်းရွှေ့ကြရန် တာဝန်ရှိသူများ က တိုက်တွန်းခဲ့ပြီး မီးလောင်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများကိုလည်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

## အမေရိကန်နိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့် သီတင်းပတ်အတွင်း ကလေးငယ် သုံးသောင်းနီးပါး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရ

**လော့စ်အိန်ဂျလစ် မတ် ၂၉**  
အမေရိကန်နိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့် သီတင်းပတ်အတွင်း ကလေးငယ်စုစုပေါင်း သုံးသောင်းနီးပါး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရကြောင်း အမေရိကန်ကလေးအထူးကု အကယ်ဒမီနှင့် ကလေးဆေးရုံအသင်းက မတ် ၂၈ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်သည့် သတင်း ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

အမေရိကန်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှု စတင်ဖြစ်ပွားပြီးနောက်ပိုင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ သုံးသောင်းကျော် ဖြစ်ပေါင်းခဲ့ပြီး ၁၂ ဒသမ ၈ သန်းခန့်ရှိ ကြောင်းနှင့် အဆိုပါ ကလေးငယ်များအနက် ၁၇၀၀၀၀ ကျော်သည် လွန်ခဲ့သည့် သီတင်းပတ်အတွင်း ကူးစက်ခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အမေရိကန်နိုင်ငံ၌ အိမ်ထောင်စုစုပေါင်းပိုင်းရပ်စ် ကူးစက်မှုစတင်ခဲ့သည့် ယခုနှစ်စ ပိုင်းမှစတင်ကာ ကလေးငယ်များအကြား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရမှုသည် သိသိသာသာမြင့်တက်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ဇန်နဝါရီလနောက်ပိုင်းမှ လက်ရှိအချိန်အထိ ကလေးငယ် ၄ ဒသမ ၉ သန်းကျော် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အမေရိကန် ကလေးအထူးကုအကယ်ဒမီနှင့် ကလေးဆေးရုံအသင်း၏ သတင်း ထုတ်ပြန်ချက်အရ အမေရိကန်နိုင်ငံ၌ ပြီးခဲ့သည့်နှစ် စက်တင်ဘာလနောက်ပိုင်းမှ စတင်ကာ လက်ရှိအချိန်အထိ ကလေးငယ် ၇ ဒသမ ၈ သန်းနီးပါးအထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံခဲ့ရကြောင်း သိရသည်။ ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်

## တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ သုံးသိန်းလေးသောင်းကျော် ထပ်မံတွေ့ရှိ

**ဆိုးလ် မတ် ၂၉**  
တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့် တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၃၄၇၅၅၄ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ ခြင်းကြောင့် အဆိုပါရောဂါကူးစက်ခံရသူ

စုစုပေါင်း ၁၂၃၅၀၄၂၈ ဦးရှိလာကြောင်း တောင်ကိုရီးယားကျန်းမာရေး အာဏာပိုင် များက မတ် ၂၉ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့် တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ



ကြောင့် သေဆုံးသူ ၂၃၇ ဦးထပ်မံတွေ့ရှိ ခြင်းကြောင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် အဆိုပါ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၁၅၄၂၃ ဦး ရှိလာကြောင်း တောင်ကိုရီးယားရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးအေဂျင်စီ က ပြောကြားသည်။

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ နိုင်ငံ လူဦးရေ၏ ၈၇ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်း သို့မဟုတ် ၄၄၉၄၆၇၆၇ ဦးအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးတစ်ကြိမ်ထိုးနှံ ပေးပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် နိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၈၆ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်း သို့မဟုတ် ၄၄၄၇၈၅၄၈ ဦးအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ် ထိုးနှံပေးပြီး ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ လူဦးရေ ၂၆၆၇၀၀၈ ဦး သို့မဟုတ် နိုင်ငံ လူဦးရေ၏ ၆၃ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်းအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးတတိယ အကြိမ် အပိုဆောင်းထိုးနှံပေးပြီးဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်

## သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ၌ ဧပြီလ ပထမပတ်အတွင်း အပူချိန် မြင့်တက်လာနိုင်

**ကိုလံဘို မတ် ၂၉**  
သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ၌ ဧပြီလ ပထမပတ်အတွင်း အပူချိန်မြင့်မားလာနိုင်ကြောင်း မိုးလေဝသဌာနက ယနေ့ ပြောကြားသည်။

ယင်းကဲ့သို့ နိုင်ငံအတွင်း အပူချိန်မြင့်တက်လာနိုင်သည့်အတွက် နိုင်ငံခြားသား များနှင့် ဒေသခံများအား မလိုအပ်ဘဲ နေရောင်ခြည်တိုက်ရိုက်ထိတွေ့မှု ရှောင်ရှားကြရန် နှင့် အပူဒဏ်ကြောင့် ရေဓာတ်ခန်းခြောက်မှုမဖြစ်စေရေး သစ်သီးဖျော်ရည်နှင့် သောက်ရေများကို မကြာခဏသောက်သုံးကြရန် တာဝန်ရှိသူများက ညွှန်ကြားထားပြီး နိုင်ငံအတွင်း ၎င်းကဲ့သို့ အပူချိန်မြင့်တက်မှုသည် မလေအထိဖြစ်လာနိုင်ကြောင်းနှင့် အမြင့်ဆုံးအပူချိန် ၄၀ ဒီဂရီအထိ မြင့်တက်လာနိုင်ကြောင်း သတိပေးထားသည်။

နိုင်ငံအတွင်း မုတ်သုံမိုးရွာသွန်းမှုများသည် မတ်လလယ်တွင် ရွာသွန်းလေ့ ရှိသော်လည်း ယခုနှစ်တွင် မိုးရွာသွန်းမှုနည်းပါးသောကြောင့် အပူချိန်ဆက်လက် မြင့်တက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားသည်။ နိုင်ငံအတွင်း လက်ရှိအချိန်တွင် မိုးရွာသွန်းမှု အနည်းငယ်ရှိနိုင်သော်လည်း လက်ရှိအပူချိန်ကို လျော့ချနိုင်သည်အထိ လုံလောက်မည်မဟုတ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

### အမျိုးသမီးတစ်ဦးကို တရုတ်နိုင်ငံသားနှင့် လက်ထပ်ပေါင်းသင်းစေ၍ တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပို့ဆောင်ရန် စီစဉ်ခဲ့သူအား လူကုန်ကူးမှုဖြင့် ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

နေပြည်တော် မတ် ၂၉ အမျိုးသမီးတစ်ဦးကို တရုတ်နိုင်ငံသားနှင့် လက်ထပ်ပေါင်းသင်းစေ၍ တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပို့ဆောင်ရန် စီစဉ်ခဲ့သူအား လူကုန်ကူးမှုဖြင့် အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် ၅ ခု ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မင်္ဂလာဒုံ မြို့နယ်နေ ဒေါ်ရီရီသန်း(မိ)၊ အောင်ဟိန်းကျော် (တိမ်းရှောင်)၊ အိဖြူ (တိမ်းရှောင်) တို့က

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မော်ဘီမြို့နယ်နေ မ --- ၃၃ နှစ်ကို တရုတ်နိုင်ငံသား ကျူးကျော်ခြင်း (တိမ်းရှောင်)နှင့် လက်ထပ်ပါက ငွေကျပ်သိန်း ၃၀ မှသိန်း ၇၀ အထိတင်တောင်းမည်တရားဝင် လက်ထပ်ပါက တရုတ်နိုင်ငံအထိ ခေါ်ဆောင် မည်ဟု စည်းရုံးပြောဆို၍ လက်ထပ်စာချုပ် တွင်လက်မှတ်ရေးထိုးကာ ပေါင်းသင်းစေခဲ့ပြီး တရုတ်နိုင်ငံသို့ ခေါ်ဆောင်ရန် မန္တလေးမြို့သို့ ခေါ်ဆောင်သွားစဉ် ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မော်ဘီ

မြို့မရဲစခန်း (၀)၄၇ / ၂၀၁၉၊ လူကုန်ကူးမှု တားဆီးကာကွယ်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၂၈/၃၂ ဖြင့် မြောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံးသို့ တရားစွဲတင်ပို့ ခဲ့ရာ တရားခံ ဒေါ်ရီရီသန်းအား မတ် ၂၅ ရက် တွင် လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၈/ ၃၂ အရ အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် နှစ် ၅ နှစ်ပေးစေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ပြီး တိမ်းရှောင် တရားခံများအား တရားခံပြေး ကြေညာခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

### တရားမဝင် စားသောက်ကုန်၊ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများနှင့် လိုင်စင်မဲ့မော်တော်ယာဉ်များ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၉ တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာတားဆီးအရေးယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မတ် ၂၅ ရက်တွင် ကချင်ပြည်နယ် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး

အထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် ကချင်ပြည်နယ် သယံဇာတဝန်ကြီး ဦးဆောင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့များက သတင်းအရ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးမှု များဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ဧရာဝတီမြစ်ကမ်းဘေးတစ်လျှောက်တွင် တရားမဝင် ရွှေတူးဖော်မှု လုပ်ဆောင်ထားမှုများနှင့်အတူ ရွှေတူးဖော်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် ရေစုပ်စက် အင်ဂျင်မြို့စုံ ၂၈ လုံး၊ ရေခရုမျိုးစုံ ၂၃ လုံး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၄၅၀၀၀၀)ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး ပလန နယ်မြေရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့်လှစ်အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထို့အပြင် မတ် ၂၆ ရက်တွင် တာချီလိတ်မြို့နယ် အကောက်ခွန် ဦးစီးဌာနမှူးရုံးမှ ဦးဆောင်သော စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့က တာလေမြို့နယ် အတွင်း ကင်းလှည့်စစ်ဆေးမှုများဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ကျိုင်းလပ်-ပါလျှိုး-တာလေလမ်းကြောင်းတွင် သုံးဘီးမော်တော်ယာဉ် တစ်စီးပေါ်၌ တရားမဝင် သယ်ဆောင်လာသော ထိုင်းနိုင်ငံထုတ် Leo Beer ဖာ ၅၀၀ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၀၀၀၀၀၀)နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသော သုံးဘီးမော်တော်ယာဉ် တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၄၅၀၀၀၀) စုစုပေါင်း (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၄၅၀၀၀၀) ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အလားတူ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် မွန်ပြည်နယ် မရမ်းချောင်းအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်း၌ တာဝန်ကျပူးပေါင်းစစ်ဆေး ရေးအဖွဲ့က သတင်းအရစစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မိုင်တိုင် အမှတ် ၉၆ မိုင် ၅ ဖာလုံအနီး ရှောင်ကွင်းလမ်းတွင် (လိုင်စင်မဲ့) Hino အမျိုးအစား ကုန်တင်ယာဉ် တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၀၀၀၀၀၀)ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထို့အတူ မတ် ၂၈ ရက်တွင် ကရင်ပြည်နယ် တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးအထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် ကရင်ပြည်နယ် ကော့ကရိတ် (တံတားကျိုး) စုပေါင်းစစ်ဆေးရေးစခန်း၌ တာဝန်ကျ ပူးပေါင်းစစ်ဆေး ရေးအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ၁၂ ဘီး ကုန်တင်ယာဉ် တစ်စီးပေါ်၌ တင်သွင်းခွင့် အထောက်အထားတစ်စုံတစ်ရာ တင်ပြနိုင်ခြင်း မရှိဘဲ တင်ဆောင်လာသည့် တရားမဝင် Used Diesel Generator, 625 KVA တစ်လုံး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၈၅၀၀၀၀)၊ Used Diesel Generator, 200 KVA တစ်လုံး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၈၀၀၀၀၀)နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Nissan အမျိုးအစား ၁၂ ဘီး ကုန်တင်ယာဉ် တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၀၀၀၀၀၀) စုစုပေါင်း (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၆၆၅၀၀၀၀) ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး



တာချီလိတ်မြို့နယ်၌ တရားမဝင်သယ်ဆောင်လာသော ထိုင်းနိုင်ငံထုတ် Leo Beer များ သိမ်းဆည်းရမိမှုကို တွေ့ရစဉ်။

အကောက်ခွန်ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထို့အပြင် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ် ရေပူအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းမှ တာဝန်ကျပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေး အဖွဲ့သည် မူဆယ်-လားရှိုးလမ်းပိုင်းအား ကင်းလှည့်စစ်ဆေးစဉ် ရေပူအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းအနီးရှိ စံလောင်းကျေးရွာအနီး ရှောင်ကွင်းလမ်းဘေးတွင် သတ္တုဟုယူဆရသော အစိုင်အခဲများ ထည့်ထားသည့် အိတ် ၁၂ အိတ် (592 Kg) (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၅၅၀၀၀၀)ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အလားတူ မြန်မာ့စက်မှုဆိပ်ကမ်း အကောက်ခွန်စစ်ဆေးရေးစခန်း တွင် တာဝန်ကျ အကောက်ခွန်အဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ သွင်းကုန်ကြေညာလွှာ (ID) တွင် ကြေညာထားသည်ထက် ပိုမိုပါရှိလာ သော ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၉၁၅၄၄၁၈)ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထို့ပြင် ယနေ့တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးအထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲ့တပ်ဖွဲ့ ဦးဆောင်သော စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့သည် စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ရွှေဘိုမြို့နယ်အတွင်း လိုင်စင်မဲ့ TOYOTA LANDCRUISER အမျိုးအစား မော်တော်ယာဉ် တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၆၀၀၀၀၀) နှင့် HONDA WAVE - 110 အမျိုးအစား ဆိုင်ကယ် တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၀၀၀၀၀) စုစုပေါင်း (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၆၁၀၀၀၀) ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး ပို့ကုန်/သွင်းကုန်ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ မတ် ၂၅ ရက်၊ ၂၆ ရက်၊ ၂၈ ရက်နှင့် ၂၉ ရက်များတွင် သိမ်းဆည်းရမိမှု စုစုပေါင်းမှာ အမှုတွဲ ၁၁ မှု (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၆၆၆၂၄၄၁၈)ဖြစ်ကြောင်း တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီမှ သိရသည်။ သတင်းစဉ်



တာချီလိတ်မြို့နယ်၌ တရားမဝင်သယ်ဆောင်လာသော ထိုင်းနိုင်ငံထုတ် Leo Beer များ သိမ်းဆည်းရမိမှုကို တွေ့ရစဉ်။

### မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား

Table listing MRTV channels and their respective programming, including channels like MRTV 1, MRTV 2, MRTV 3, etc., with their respective broadcast times and content.

Table listing MRTV channels and their respective programming, including channels like MRTV 4, MRTV 5, MRTV 6, etc., with their respective broadcast times and content.

Table listing MRTV channels and their respective programming, including channels like MRTV 7, MRTV 8, MRTV 9, etc., with their respective broadcast times and content.

Table listing MRTV channels and their respective programming, including channels like MRTV 10, MRTV 11, MRTV 12, etc., with their respective broadcast times and content.

Table listing MRTV channels and their respective programming, including channels like MRTV 13, MRTV 14, MRTV 15, etc., with their respective broadcast times and content.

### ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကားအစီအစဉ် ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် မတ် ၂၉ မျက်မှောက်ကာလတွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေဖိနှိပ်ရေးနှင့် အကြမ်းဖက်မှုတားဆီးရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ပရိသတ်များ၏ ရင်တွင်းခံစားချက် စကားသံများအား သဇင် FM ၏ “ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား” အစီအစဉ်မှ မစားရခမန်း မက်လုံးပေးပြီး ဝန်ထမ်းများအပေါ် CDM လုပ်ဖို့ အယုံသွင်းနေကြသော “ဒုက္ခတွင်းထဲက ဘုံပျောက်နေတဲ့ အစွန်းရောက် ပြည်ပျက်မိစ္ဆာများ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် မတ် ၃၀ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ထုတ်လွှင့်တင်ဆက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

လာမည့်အပတ် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် “ဆူးကြားက ဘူးခါး (သို့မဟုတ်) EPC ” နှင့်ပတ်သက်သည့် ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေး တင်ဆက်မည်ဖြစ်သောကြောင့် ပါဝင်ဆွေးနွေးလိုသူ ပရိသတ်များ အနေဖြင့် အပတ်စဉ် ကြာသပတေးနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီမှ ၁၁ နာရီ အတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၈၉၉၀၉၉၅၉၅ သို့ အမည်၊ နေရပ်လိပ်စာ၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် ပြန်လည်ဆက်သွယ်ရမည့်ဖုန်းနံပါတ်တို့ကို Message ပေးပို့ပါဝင်နိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပါဝင်လာသည့်ပရိသတ် များ၏ ဖုန်းနံပါတ်များနှင့် ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များအား လျှို့ဝှက် ပေးထားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

# မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူမြို့နယ်၌ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့က ခရိုင်မြန်မာ့အာမခံရုံးအား သေနတ်ပြခြိမ်းခြောက်၍ ငွေများလုယက်ယူဆောင်

နေပြည်တော် မတ် ၂၉  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူမြို့နယ်၌ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့က ခရိုင်မြန်မာ့အာမခံရုံးအား သေနတ်ပြခြိမ်းခြောက်၍ ငွေများလုယက်ယူဆောင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ မတ် ၂၈ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူမြို့နယ် အမှတ်(၁) ရပ်ကွက်ရှိ ခရိုင်မြန်မာ့အာမခံရုံး အရှေ့သို့ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမား ခုနစ်ဦးက ဆိုင်ကယ် လေးစီးဖြင့် သေနတ်များကိုယ်စီ ကိုင်ဆောင်ကာ ရောက်ရှိလာပြီး ရုံးအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်လာကာ ရုံးအတွင်းရှိနေသည့် ခရိုင်တာဝန်ခံ ဒေါ်ခင်မျိုးသီ (၅၉)နှစ် (ဘ) ဦးသန်းမောင်ပါ ဝန်ထမ်းကိုးဦး

တို့ကို သေနတ်ပြခြိမ်းခြောက်၍ ငွေကျပ် ၃၂၃၈၀၀၀ ခန့်၊ လက်ကိုင်ဖုန်းခြောက်လုံး၊ မှတ်ပုံတင်နှင့် ဝန်ထမ်းကတ်များ လုယက်ယူဆောင်ကာ ဆိုင်ကယ်များဖြင့် ပြန်လည်မောင်းနှင် ထွက်ပြေး သွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အထက်ပါဖြစ်စဉ်မှ ခရိုင်မြန်မာ့အာမခံရုံးဝင်း အတွင်းသို့ဝင်ရောက်ကာ ရုံးအတွင်းရှိ ဝန်ထမ်း များကို သေနတ်ပြခြိမ်းခြောက်၍ ငွေများ လုယက် ယူဆောင်သွားခဲ့သည့် အကြမ်းဖက်သမားများကို ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီး၍ ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူနိုင်ရေး လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် များက ပိတ်ဆို့ စစ်ဆေးမှုများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။



PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့က သေနတ်ပြခြိမ်းခြောက်၍ ငွေများလုယက်ယူဆောင်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ခရိုင်မြန်မာ့အာမခံရုံးအား တွေ့ရစဉ်။

## အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ်ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများကို လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် မတ် ၂၉  
အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ်ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့်ဆက်သွယ် နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူ့လူထုကို အကြောက် တရားများဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှတစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားမလည်၍ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ၊ တစ်နည်းနည်းဖြင့် ဖြစ်စေ အများပြည်သူ အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေမည့် ပြုလုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်မျှဝေခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၂(က)၊

ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-က နှင့် ပုဒ်မ ၅၀၅-က၊ အီလက်ထရောနစ် ဆက်သွယ်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၃၃(က)နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူ ခံရမည့်အပြင် ပြစ်မှုနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေး သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

ထိုကဲ့သို့ အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သော်လည်း ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးမြို့နယ် ကလျာဏီရပ်ကွက်နေ ရွှေဝတ်ရည်သည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Shwe Wutt Ye” Facebook အကောင့်၊ ရွှေတောင် မြို့နယ် ကြာနီကန်ရပ်ကွက်နေ ဖြိုးဆုမွန်သည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Phyo Su Monn” Facebook အကောင့်နှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြင်းခြံမြို့နယ်နေ မိုးဆွေသည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Moe Swe”

Facebook အကောင့်တို့သည် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ဆောင်ခဲ့ သည့်အတွက် တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းမှုဖွင့်လှစ်အ ရေးယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရသည်။

ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်အောက်ခံအဖွဲ့ အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့်ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြား စေရန်နှင့် အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေးကူညီခြင်း ပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွား မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက် ဖော်ထုတ် အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

☆ ကျောမိုးမှ  
ဆင်လမ်းစုကျေးရွာအကြား ဘန်းဘွေရွာ၏ အနောက်မြောက်ဘက် မီတာ ၂၀၀ ခန့်အကွာသို့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် ရောက်ရှိစဉ် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများက ရိမုတ်မိုင်းတစ်လုံးဖြင့် အဝေးမှ နှောင့်ယှက်ဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်ခဲ့သည့်ဖြစ်စဉ် ဖြစ်ပွားခဲ့ သည်။

ဖြစ်စဉ်တွင် အနုပညာရှင်များ၊ လုံခြုံရေးလိုက်ပါလာသည့် အဖွဲ့ဝင်များနှင့် မီးရထားဝန်ထမ်းများ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှု တစ်စုံ တစ်ရာ မရှိကြောင်းနှင့် အထက်တန်း နှစ်တွဲမြောက်၏ ကြမ်းခင်း ပွင့်ထွက်ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်ကိုအဘက်ဘက်မှ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် ပြည်သူ့လူထုတို့ဖြင့် တက်ညီ လက်ညီ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိစဉ် PDF အမည်ခံ အကြမ်း ဖက်သမားများအနေဖြင့် အဖျက်အမှောင့်လုပ်ရပ်မျိုးစုံကို နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် လုပ်ဆောင်နေမှုများအပေါ် တည်ငြိမ် အေးချမ်းမှုကို လိုလားသည့် ပြည်သူများကလည်း ရှုတ်ချလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

ယင်းအဖျက်လုပ်ရပ်များအပေါ် ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက ဝိုင်းဝန်းကာကွယ်တိုက်ဖျက်ကြရန်နှင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်ရာတွင် ပါဝင်ပတ်သက်သူများနှင့် ဆက်စပ်သူများအား အမြန်ဆုံးဖမ်းဆီး ရမိရေးအတွက် ၎င်းတို့ပုန်းခိုရာနေရာများ၊ လှုပ်ရှားသွားလာမှု သတင်းများရရှိပါက သက်ဆိုင်ရာသို့ လျှို့ဝှက်စွာ သတင်းပေး တိုင်ကြားနိုင်ကြောင်း၊ သတင်းပေးသူနှင့် ဖမ်းဆီးပေးသူများအား ထိုက်တန်စွာ ဆုငွေများ ချီးမြှင့်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် မြို့ရွာ များ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက ပူးပေါင်း ပါဝင်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန် သတင်းထုတ်ပြန်ထားသည်။

သတင်းစဉ်

## ချင်းပြည်နယ်အတွင်းသို့ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ မေးခွန်းလွှာ၊ အဖြေလွှာများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများအား သွားရောက်ပို့ဆောင်သည့် တပ်မတော်ရဟတ်ယာဉ်တစ်စင်း မတော်တဆမှုဖြစ်

နေပြည်တော် မတ် ၂၉  
အခြေခံပညာအဆင့် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲကို မတ် ၃၁ ရက်တွင် တစ်နိုင်ငံလုံး၌ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပြီး စာမေးပွဲ ဖြေဆိုမှုများ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ဖြေဆိုဆောင်ရွက် နိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ တပ်မတော်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ အားလုံး တက်ညီလက်ညီဖြင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ဝေးလံ ခေါင်ဖျားသည့် ဒေသများနှင့် လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေးခက်ခဲသည့် နေရာဒေသများသို့ တပ်မတော်ယာဉ်၊ လေယာဉ်၊ ရဟတ်ယာဉ် များဖြင့် လုံခြုံရေး အစောင့်အရှောက်များ

လိုက်ပါ၍ ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိစဉ် ချင်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ဖြေဆိုရန် မေးခွန်းလွှာ၊ အဖြေ လွှာများနှင့် ပြောင်းရွှေ့တာဝန်ထမ်းဆောင် မည့် ပညာရေးဝန်ထမ်းများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများအား သွားရောက်ပို့ဆောင်သည့် တပ်မတော်ရဟတ်ယာဉ်သည် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခန့်တွင် ဟားခါးမြို့ရှိ နယ်မြေခံ တပ်ရင်း ရဟတ်ယာဉ်ကွင်း၌ ဆင်းသက်စဉ် လေထုမငြိမ်မသက်ဖြစ်ပေါ်ခဲ့မှုကြောင့် ရဟတ် ယာဉ်ကွင်းအနီး ပေ ၅၀ ခန့်အကွာနေရာသို့ အမြင့်မီတာ ၂၀ ခန့်မှ မတော်တဆ ပြုတ်ကျမှု

ဖြစ်စဉ် ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် မေးခွန်းလွှာ၊ အဖြေလွှာများ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုမရှိဘဲ သက်ဆိုင်ရာစာစစ်ဌာနအသီးသီးသို့ အချိန်မီ ရောက်ရှိနိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်းနှင့် ရဟတ်ယာဉ်ပေါ်၌ လိုက်ပါလာသည့် အရပ်ဘက် ဝန်ထမ်းသုံးဦး၊ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ ဝင်နှစ်ဦးတို့တွင် မစိုးရိမ်ရ ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့သောကြောင့် နယ်မြေခံ ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ဆေးကုသမှု ခံယူစေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

**နောင်ချိုမြို့နယ်၌ ငွေကျပ်သိန်း ၁၉၈၀ တန်ဖိုးရှိ ဘိန်းဖြူများ သိမ်းဆည်းရမိ**

နေပြည်တော် မတ် ၂၉  
မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မတ် ၂၇ ရက် မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) နောင်ချိုမြို့နယ် လားရှိုး- မန္တလေး သွားကားလမ်း အိုရိယမ်တယ်တိုးဂိတ်အနီး ကျောက်မဲမှ မန္တလေးသို့ မျိုးမင်း(၄၀)နှစ် မောင်းနှင်လာသည့် ISUZU ကွန်တိန်နာဘောက် ယာဉ်အား သတင်းအရရှာဖွေရာ ယာဉ်ပေါ်မှ ဒေသ

ကာလတန်ဖိုး ငွေကျပ်သိန်း ၁၉၈၀ တန်ဖိုးရှိ ဘိန်းဖြူ ၁၃ ဒေသ ၂ ကီလို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ချက်အရ သိမ်းဆည်းရမိ ဘိန်းဖြူများအား ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)မှ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးသို့ သယ်ဆောင်ခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသဖြင့် ၎င်းအား ဥပဒေအရ အရေးယူ ထားရှိပြီး ကွင်းဆက်ပြစ်မှု ကျူးလွန်သူများအား ဆက်လက်စစ်ဆေးဖော်ထုတ်လျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။

သတင်းစဉ်









# ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၂၅၄ ဦးတွေ့ရှိ၊ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ ၁ ဒသမ ၈၉ ရာခိုင်နှုန်းရှိ

## ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း (၂၉-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

## ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ (၂၉-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကူးစက်ဖြစ်ပွားနေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ၊ မရှိ ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်စစ်ဆေးခြင်းအား ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး (၂၈-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၂၉-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲခန်းစုစုစုစုပေါင်း (၁၃,၄၅၉) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၂၅၄) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ (၁.၈၉) ရာခိုင်နှုန်း ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲခန်းစုစုစုစုပေါင်း (၇,၆၂၇,၇၉၃) ခုအားစစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာစုစုစုစုပေါင်း (၆၁၁,၂၇၅) ဦးရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့တွင် ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ (၄၆၀) ဦးနှင့် (၁၀-၂-၂၀၂၂) ရက်နေ့မှ (၂၉-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့အထိ နေအိမ်တွင်သီးခြားထားရှိရာမှ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ (၁၉,၃၉၂) ဦးရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူစုစုပေါင်း (၅၈၈,၆၇၀) ဦးရှိပြီဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ မရှိသဖြင့် ယနေ့အထိသေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၄၃၀) ဦးရှိပါသည်။

- ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို ဘက်ပေါင်းစုံမှ အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ၍ ရောဂါဖြစ်ပွား/သေဆုံးမှုများအား မျက်ခြည်မပြတ်စောင့်ကြည့်လျက်ရှိရာ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးမှုများကို လေ့လာသုံးသပ်ကြည့်ရာတွင် ကာကွယ်ဆေးအကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံမှုခံယူထားခြင်းဖြင့် ရောဂါကြောင့် သေဆုံးမှုကို ၇ ဆခန့်အထိ လျှော့ချနိုင်သည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။
- နိုင်ငံတကာခရီးသွားကဏ္ဍတွင်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံမှုခံယူထားသူများအား ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအများစုမှ ကွာရန်တင်းဝင်ရောက်ရမှုမှ ဖြေလျှော့ပေးခြင်းအပါအဝင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနှင့်ပတ်သက်၍ ဖြေလျှော့ပေးခြင်းများစွာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။
- ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကျေးလက်ဒေသနှင့် ဝေးလံခက်ခဲဒေသများတွင် နေထိုင်သူများအပါအဝင် မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မှမကျန်ရစ်စေဘဲ အသက် ၁၈ နှစ်နှင့်အထက် မိဘပြည်သူများ၊ အသက် ၁၂ နှစ်မှ အသက် ၁၈ နှစ်အထိ အခြေခံပညာကျောင်းသူ/ ကျောင်းသားများစသည့်

ဓာတ်ခွဲခန်းအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲခန်းစုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့ လူနာသစ်
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၃၄၈) ခု	(၉၉) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် GeneXpert စက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ	(၈၇) ခု	(၅) ဦး
ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၁၈၁) ခု	(၃) ဦး
နေပြည်တော်၊ အမှတ် (၂) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၁၂၄) ခု	(၁၆) ဦး
ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၁,၉၆၉) ခု	(၃၆) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၁,၁၅၉) ခု	(၁၆) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၉,၅၉၁) ခု	(၇၉) ဦး
<b>စုစုပေါင်း</b>	<b>(၁၃,၄၅၉) ခု</b>	<b>(၂၅၄) ဦး</b>

ဦးတည်အုပ်စုအားလုံးကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အခမဲ့ထိုးနှံပေးလျက်ရှိပါ၍ ကာကွယ်ဆေးမထိုးနှံရသေးသော ပြည်သူများအနေဖြင့် နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနများ၊ ကျေးရွာ/ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးများနှင့် သွားရောက်ဆက်သွယ်၍ အကြိမ်ပြည့်ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုကို မပျက်မကွက်ခံယူကြပါရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

- ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ တရားဝင် အင်တာနက်စာမျက်နှာ [www.moh.gov.mm](http://www.moh.gov.mm) တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

### ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်/ သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၈၀၆၅၈၉၇၃	၆၄၆၈၃၁၆၉	၁၀၀၄၂၄၄
၂။	အိန္ဒိယ	၄၃၀၂၁၉၈၂	၄၂၄၈၅၅၃၄	၅၂၁၀၉၈
၃။	ဘရာဇီး	၂၉၈၅၂၃၄၁	၂၈၅၅၀၃၁၁	၆၅၉၀၁၂
၄။	ပြင်သစ်	၂၅၀၅၉၀၂၈	၂၃၀၂၃၂၀၀	၁၄၁၈၂၁
၅။	ဗြိတိန်	၂၀၉၀၅၅၁၅	၁၈၉၀၃၇၃၃	၁၆၄၆၇၁
၆။	ဂျာမနီ	၂၀၄၆၅၀၇၂	၁၆၀၉၂၉၀၀	၁၂၉၁၀၆
၇။	ရုရှား	၁၇၈၀၃၅၀၃	၁၆၇၃၇၂၀၆	၃၆၈၀၂၅
၈။	တူရကီ	၁၄၈၁၅၀၄၁	၁၄၄၇၅၃၈၃	၉၇၈၆၁
၉။	အီတလီ	၁၄၃၉၆၂၈၃	၁၂၉၈၃၃၅၀	၁၅၈၈၇၇
၁၀။	တောင်ကိုရီးယား	၁၂၃၅၀၄၂၈	စိစစ်ဆဲ	၁၅၄၂၃

### အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	ဗီယက်နမ်	၉၂၇၄၈၄၉	၅၄၇၄၇၀၈	၄၂၃၅၈
၂။	အင်ဒိုနီးရှား	၆၀၀၅၆၄၆	၅၇၃၅၀၅၅	၁၅၄၈၈၂
၃။	မလေးရှား	၄၁၅၂၀၃	၃၈၉၆၄၈၉	၃၄၈၄၂
၄။	ဖိလစ်ပိုင်	၃၆၇၇၆၁၆	၃၅၇၇၄၃၃	၅၉၀၃၈
၅။	ထိုင်း	၃၅၇၅၃၉၈	၃၃၀၅၂၈၆	၂၄၉၆၁
၆။	စင်ကာပူ	၁၀၇၆၉၃၀	၁၀၂၅၅၇၈	၁၂၅၄
၇။	မြန်မာ	၆၁၁၂၇၅	၅၈၈၆၇၀	၁၉၄၃၀
၈။	လာအို	၁၇၁၄၃၉	၁၅၁၁၆၃	၆၆၃
၉။	ကမ္ဘောဒီးယား	၁၃၅၅၅၂	၁၃၁၅၂၇	၃၀၅၄
၁၀။	ဘရူနိုင်း	၁၃၂၉၈၁	၁၂၆၇၆၀	၂၀၆

### ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာပစ္စည်းများ ပြည်ပမှ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ တင်သွင်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၉ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာပစ္စည်းများကို လေကြောင်း၊ ပင်လယ်ရေကြောင်းနှင့် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းများမှ နေနှင့်နှေးကြန်ကြာမှုမရှိ တင်သွင်းနိုင်ရေးအတွက် အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီစီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ

ယနေ့တွင် ချင်းရွှေဟော်ကုန်သွယ်ရေး စခန်းမှ ကုမ္ပဏီ တစ်ခု၊ ယာဉ်စီးရေ နှစ်စီးဖြင့် နှာခေါင်းစည်း ၁၇ ဒသမ ၅၁ တန်ကို တင်သွင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တင်သွင်းခွင့်ပြု ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာ ပစ္စည်းများကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ညှိနှိုင်းထားသည့် SOP များနှင့်အညီ ဦးစားပေး

တင်သွင်းခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိကြောင်းနှင့် ဆေးဝါးနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများတင်သွင်းခြင်းနှင့်ဆက်စပ်သည့် အသိပေးကြေညာချက်များကိုလည်း အများပြည်သူသိရှိစေရန် ဝန်ကြီးဌာန Website ဖြစ်သည့် [www.commerce.gov.mm](http://www.commerce.gov.mm) တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးထားကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

### ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆေးနှင့် ဆေးပစ္စည်းများ နေ့စဉ်စစ်ဆေးထုတ်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၉ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးပစ္စည်းများကို ရေကြောင်း၊ ဆိပ်ကမ်းနှင့် နယ်စပ်ဂိတ်အသီးသီးမှ နေ့စဉ်လွယ်ကူချောမွေ့စွာ စစ်ဆေးထုတ်ပေးလျက်ရှိရာ မတ် ၂၉ ရက်တွင် ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းများမှ Levolve Intravenous Infusion အခု ၄၀၀၀၀၊

Paracetamol Tablet အခု ၁၅၀၀၀၊ Cefixitop Tablet အခု ၁၀၀၀၀ စုစုပေါင်း ၇၆၁၇ ဒသမ ၀၅ ကီလိုဂရမ်၊ နယ်စပ် (ချင်းရွှေဟော်) တွင် ကုမ္ပဏီတစ်ခုမှ Compound Amino Acid Injection အခု ၈၇၀၀၊ Glucose Injection အခု ၄၈၀၀၀ တို့ကို ထုတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



























# ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
  - (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့်ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ် စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး
  - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး
  - (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲ နေထိုင်ရေး “မူ” ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး
- ၂။ စီးပွားရေး
  - (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
  - (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
  - (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး
- ၃။ လူမှုရေး
  - (က) စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး
  - (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်း အစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး
  - (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး

လူတစ်ဦးချင်းစီ၏ လူ့အခွင့်အရေးမှာ လူလူချင်းလေးစားခြင်း၊ တန်ဖိုးထားခြင်းဟာ အရေးကြီးဆုံးအချက် ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံရှိမှ လည်း နိုင်ငံသားတို့ရဲ့ ရပိုင်ခွင့်ကို တောင်းဆို နိုင်ပါတယ်။ နိုင်ငံပျက်သုဉ်းသွားသော်လည်းပဲ နိုင်ငံသားတစ်ဦးချင်းရဲ့ ရပိုင်ခွင့်ကို ကာကွယ် နိုင်တဲ့နမူနာမျိုး ကမ္ဘာမှာ မရှိသေးပါဘူး။ အဖျက်အမှောင့်၊ အနှောင့်အယှက်များ ကင်းဝေး မှသာ နိုင်ငံသားအခွင့်အရေးကို တောင်းဆိုနိုင် မှာပါ။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်က (၁)နှစ် ပြည့် နိုင်ငံတော်တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့မှုနှင့် ပတ်သက်၍ ပြောကြားသည့်မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

## အာဆီယံ ဖူဆယ်ပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင်မည့် မြန်မာအသင်း အပြီးသတ်လူစာရင်း ရက်ပိုင်းအတွင်း ထုတ်ပြန်မည်

ရန်ကုန် မတ် ၂၉  
မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အမျိုးသားဖူဆယ် အသင်းသည် ၂၀၂၂ အာဆီယံ ဖူဆယ်ချန်ပီယံရှစ် ပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင်မည့် အပြီးသတ်လူစာရင်းကို ယခု ရက်ပိုင်းအတွင်း ထုတ်ပြန်သွားမည်ဖြစ်သည်။  
အာဆီယံ ဖူဆယ်ချန်ပီယံရှစ်ပြိုင်ပွဲကို ဧပြီ ၂ ရက်မှ ၁၀ ရက်အထိ ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက် မြို့၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ စစ်ဆေးရမည်ဖြစ်သောကြောင့် ပြိုင်ပွဲနီးမှသာ ထုတ်ပြန်သွားမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင် ဖူဆယ်အသင်းသည် ထိုင်းနိုင်ငံသို့ ကစားသမား ၂၂ ဦး ခေါ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ပြိုင်ပွဲကျင်းပ ရေးက သတ်မှတ်သည့် ကစားသမားအရေအတွက် အပေါ်မူတည်၍ အပြီးသတ်ကစားသမား ရွေးချယ် မည်ဖြစ်သည်။ ပုံမှန်အရ ကစားသမား ၁၄ ဦးသာ ရွေးချယ်ရမည်ဖြစ်သော်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ကာလ စာမျက်နှာ ၂၂ ကော်လံ ၁ သို့

## ပြည်တွင်းခရီးသွားလုပ်ငန်း တိုးတက်ရေးအတွက် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အနုပညာရှင်များ စီးနင်းလိုက်ပါလာသည့် မီးရထားကို PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများက မိုင်းခွဲတိုက်ခိုက်

နေပြည်တော် မတ် ၂၉  
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်း ထိခိုက်ခဲ့သည့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ပြန်လည် တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရေးအတွက် ရည်ရွယ်၍ နိုင်ငံကျော်အနုပညာရှင်များပါဝင်သည့် အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ အား ပြည်တွင်းရှိ အထင်ကရနေရာများသို့ လိုက်လံ ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိသည်။  
အဆိုပါ အနုပညာရှင်များပါဝင်သည့် အဖွဲ့ သည် ယနေ့နံနက် ၈ နာရီ မိနစ် ၅၀ ခန့်တွင် ပြင်ဦးလွင်ဘူတာမှ ဂုတ်ထိပ်တံတားသို့ မြန်မာ့ မီးရထား စက်ခေါင်းအမှတ် DF-2078 ရထား အမှတ် DDUEZ 12370 လူစီးအထက်တန်းနှစ်တွဲ၊ ရိုးရိုးတန်းတစ်တွဲ၊ ဘရိတ်တွဲတစ်တွဲ ပါဝင်သည့် မီးရထားဖြင့် သွားရောက်လည်ပတ်၍ မှတ်တမ်း ဓာတ်ပုံဗီဒီယိုများ ရိုက်ကူးပြီး မွန်းလွဲ ၂ နာရီ ၅ မိနစ်ခန့်တွင် ပြန်လည်ထွက်ခွာခဲ့ရာ ဂန့်ဂေါနှင့် စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၁ သို့



အနုပညာရှင်များ စီးနင်းလိုက်ပါလာသည့် မီးရထားကို PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများက မိုင်းခွဲတိုက်ခိုက်မှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

## မက်ဆီ၊ ဆွာရတ်စ်၊ ဂျော်ဒီအယ်လ်ဘာနဲ့ ဘတ်စကွက်တို့အား အင်တာမီယာမီအသင်းမှာ ပြန်လည်စုစည်းဖို့ ဒေးဗစ်ဘက်ခမ်း စီစဉ်နေ

အမေရိကန်မေဂျာလိဂ်ကလပ် အင်တာမီယာမီအသင်းရဲ့ ပူးတွဲအသင်းပိုင်ရှင် ဒေးဗစ် ဘက်ခမ်းဟာ ယခုနှစ်အတွင်း ကာတာနိုင်ငံ၌ ကျင်းပမယ့် ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲပြီးပါက မက်ဆီ၊ ဆွာရတ်စ်၊ ဂျော်ဒီအယ်လ်ဘာ၊ ဘတ်စကွက် စတဲ့ စာမျက်နှာ ၂၂ ကော်လံ ၁ သို့



## ယနေ့ ဖတ်စရာ

သဘောထားကွဲလွဲမှုကို ဖြေရှင်းနိုင်မယ့် ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေး စာမျက်နှာ » ၆



၂၀၂၂ ခုနှစ် ပထမသုံးလအတွင်း ဝီယန်နမ်နိုင်ငံသို့ နိုင်ငံတကာခရီးသည် လာရောက်မှု ၈၉ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ စာမျက်နှာ » ၁၃

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူမြို့နယ်၌ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့က ခရိုင်မြန်မာ့အာမခံရုံးအား သေနတ်ပြခြိမ်းခြောက်၍ ငွေများ လုယက်ယူဆောင် စာမျက်နှာ » ၁၅



ရေဖြူ၌ ဝဠုစိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် မိသားစု အပိုင်ငွေရရှိ စာမျက်နှာ » ၁၆